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NOVÉ povinnosti provozovatelů kotlů na pevná paliva 
platné od r. 2017 a od r. 2022

Provozovatel kotle na pevná paliva o jmenovitém tepelném pří-
konu od 10 do 300 kW včetně sloužícího jako zdroj tepla pro 
teplovodní soustavu ústředního vytápění je povinen provádět 
jednou za dva kalendářní roky kontrolu technického stavu a pro-
vozu kotle. Fyzicky provádí kontrolu osoba, která byla proškole-
na výrobcem spalovacího stacionárního zdroje a má od výrobce 
udělené oprávnění k instalaci, provozu a údržbě tohoto zdro-
je. Na vyžádání obecního úřadu obce s rozšířenou působností 
(v našem případě to bude kontrolovat Vítkov) je provozovatel 
povinen předložit doklad o provedení této kontroly vystave-
ný odborně způsobilou osobou, který potvrzuje, že stacionární 
zdroj je instalován, provozován a udržován v souladu s pokyny 
výrobce a zákonem o ochraně ovzduší. Provedení první kontroly 
je provozovatel povinen zajistit do 31. 12. 2016.
Do rukou vedení Městského úřadu Budišov nad Budišovkou 
se tak doufám dostává účinný systém kontroly především těch 
občanů, kteří nezodpovědně spalováním různých komunálních 
odpadů obtěžují své okolí. Je mi zcela jasné, že spousta občanů 
má ve své domácnosti ještě stále různě po domácku vyrobené 
kotle a nebudou proto schopni tuto vyhlášku splnit, protože jim 
výrobce kotle žádné potvrzení nemůže dát. Přesto ani tyto obča-
ny to neopravňuje spalovat v těchto kotlích cokoli.
Všechny spalovací zdroje na pevná paliva o jmenovitém tepel-
ném příkonu od 10 do 300 kW včetně, které slouží jako zdroj 
tepla pro teplovodní soustavu ústředního vytápění, budou mu-
set od 1. 9. 2022 splňovat parametry třetí a vyšší emisní třídy 
v souladu s minimálními požadavky uvedenými v příloze č. 11 
k Zákonu o ochraně ovzduší. Kotle první a druhé emisní třídy již 
není možno od 1. 1. 2014 na našem trhu koupit a od roku 2022 je 
nebude možno ani provozovat. Pokud provozovatel uvedeného 
spalovacího zdroje tuto povinnost po 1. 9. 2022 nebude splňo-
vat, hrozí mu pokuta až 50 000 korun.
S nevyhovující kvalitou ovzduší v ČR se potýká zejména náš 
Moravskoslezský kraj. Proto Ministerstvo životního prostředí 
ve spolupráci s Moravskoslezským krajem a Státním fondem 
životního prostředí vyčleňuje fi nanční prostředky na dotační 
programy k fi nancování obnovy lokálních topenišť na tuhá 
paliva v rodinných domech, tzv. „kotlíkové dotace“. Těmito 
programy jsou podporovány plně automatické kotle na tuhá 
paliva třetí a vyšší emisní třídy, zplyňovací kotle a atmo-
sférické a kondenzační kotle na zemní plyn. Výše dotace je 
závislá na typu pořizovaného kotle a pohybuje se v rozmezí 
15–60 tisíc korun.
Všichni jistě dobře víte, že se vedení města iniciativně hlásí 
k této dotaci a ještě samo přispívá občanům, kteří si pořídí nový 
ekologický kotel, z rozpočtu města jednorázově dalších 10 000 
Kč na palivo. Připravují se nové výzvy a podpořeny budou pře-
devším výměny kotlů na tuhá paliva s ručním přikládáním za 
tyto technologie:

- automatické kotle na pelety,
- automatické kotle na uhlí a pelety (kotle na uhlí musí 

zároveň umožňovat spalování pelet),
- zplyňovací kotle na kusové dřevo,

- kondenzační plynové kotle,
- tepelná čerpadla,
- soláry v kombinaci s některým z ostatních zdrojů (kdo 

si vyřídí automatický kotel na uhlí a dostane na něj do-
taci, může si zároveň pořídit i solár a i na něj získá 
dotaci).

Apeluji znovu na všechny, kteří ještě používají doma staré kotle 
s vysokým podílem emisí a nízkou účinností, aby využili této 
jedinečné příležitosti. Zaměstnanci městského úřadu jsou při-
praveni jim s celou dotací poradit i pomoci.

Odpady po tisící...
Devět lidí z deseti, když vidí v přírodě odhozený jakýkoli od-
pad, tak je to nenechá klidnými. Odhozené plasty, papír, sklo 
ještě stále nacházíme v místech, kam v žádném případě nepatří. 
Už daleko menší část z těch deseti si uvědomí, že když netřídí 
odpad v domácnosti a vše hází do jedné popelnice směsného 
odpadu, chová se k okolní přírodě jen o málo lépe než ti, kteří 
jsou schopni vyhodit PET láhev v lese nebo do příkopu z je-
doucího auta. Za pět let občané našeho města udělali obrovský 
pokrok v myšlení a přístupu ke třídění odpadu. Za to Vám všem 
patří obrovský dík. Když si uvědomíte, že ročně vytřídíme o 100 
tun odpadu více než před 5 lety, je to nepředstavitelná hromada 
igelitových sáčků, papíru a skla, která ještě před těmi pěti lety 
končila na skládce ve Starých Těchanovicích. Sice ekologicky 
uložených, ale uznejme sami. Tím, že něco někam vyvezu a za-
hrnu zeminou, abych to neviděl, jen nechávám smutný odkaz 
budoucím generacím, ale řešení to zcela jistě není. Lidé až příliš 
často zavírají oči nad věcmi, které se jich přímo netýkají, ale 
běda, když se to dotkne jejich bezprostřední blízkosti. Město 
dnes vytváří svým občanům takové podmínky ke třídění, že nic 
z odpadů nemusí končit tam, kde nepatří.

Nechcete podpořit návrat rorýse obecného 
do našeho města?

Když jsem před třiceti lety do našeho města přišel, tohoto ma-
lého tvora, jediného zástupce řádů svišťounů jsem prakticky
neznal. Překvapil mě jeho velký výskyt v Budišově nad Bu-
dišovkou a každé letní ráno, když jsem ještě bydlel na sídlišti, 
mě probouzel jejich charakteristický křik. Původně hnízdil ro-
rýs na skalách a v dutinách vysokých stromů, v současné době 
však k tomuto účelu využívá převážně otvory a štěrbiny v lid-
ských stavbách. Trend současného zateplování bytových domů 
jim jejich hnízdiště ohrožuje. To se bohužel také stalo na na-
šem sídlišti a rorýsů v Budišově výrazně ubylo. Jsou již různé 
iniciativy na podporu jejich hnízdění a lidé přidělávají umělá
hnízda na fasády výškových budov i zateplených domů. Rorýs
je podobný vlaštovce, je naším nejrychlejším letcem a živí se
hmyzem. V našem městě žije zhruba od května do srpna a zi-
muje na jihu Afriky. Občas jezdíme do zoologických zahrad 
a ukazujeme našim dětem či vnoučatům mezi jinými zvířaty 
také kolibříky. Ani si neuvědomujeme, že jeho příbuzného, 
rorýse, který je u nás každý rok jen krátce na návštěvě, jsme 
prakticky z města vystrnadili. Nyní je ta nejvhodnější doba to 
alespoň trochu napravit.

Slovo starosty

Ekologie, ekologie, ekologie

INFORMACE Z ÚŘADU OBČANŮM
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 Stavební práce na zateplení a rekonstrukci budovy ka-
bin TJ Spartak jsou již v plném proudu. Jsou vyměněna 
veškerá okna, uvnitř jsou vyzděny veškeré nové příčky, 
nataženy nové rozvody vody, topení a elektřiny.  V hor-
ním patře začnou co nejdříve dokončovací práce v ka-
binách a sociálním a hygienickém zázemí - pokládání 
dlažeb a obkladů a montáž vybavení sociálního zařízení. 
Zástupci vedení TJ Spartak pan Fluss a Němeček jsou od 
počátku velice aktivní, účastní se pravidelně kontrolních 
dnů na stavbě, vznáší připomínky, vybrali barevné řešení 
obkladů, dlažeb a navrhli mobiliář kabin. S ohledem na 
start jarní fotbalové sezóny by mělo být do konce dub-
na předáno horní patro fotbalistům k užívání. Na konci 
března byla vyměněna střešní krytina. Namísto děra-
vých plechů je položená střešní krytina ze sendvičových 
PUR panelů, která je stejná jako na sportovní hale, a to 
v barvě titanově šedé. Stropní podhledy budou ještě ná-
sledně zaizolovány minerální vatou o výšce 15 cm. Tato 
opatření přinesou značné energetické úspory. K vytápění 
bude sloužit kotel na biomasu. Nabízely se různé varian-
ty, je vybrán automatický kotel se zásobníkem o výkonu 
25 kW, který bude spalovat pelety z rostlinného odpa-
du. Barva fasády bude následně navržena tak, aby ladila 
s barvou sportovní haly.

 Stavba nové sportovní haly probíhá velice rychle. V mi-
nulém čísle jsem zmiňoval, že co nevidět začne stavba sa-
motné montované konstrukce a po dvou měsících je již 
hrubá stavba prakticky hotova. Spojovací krček se bude 
dělat později. Nyní již můžete přímo na samotné stavbě 
posoudit zvolené barevné řešení na plášti - kombinace 
šedé metalické s bílou a tmavší červenou. Plechy panelů 
jsou z venkovní strany povrchově upraveny „mikroprofi -
lací“, což vytváří zajímavý přechod světla a stínu. Stav-
ba kanalizační přípojky, kterou provádějí naše Technické 
služby, již byla také zahájena. Trošičku nás potrápilo skal-
naté podloží při výkopu základů pro akumulační nádrže na 
dešťovou vodu. Díky špatnému podloží muselo být zruše-
no vsakovací zařízení a přebytečná voda bude v případě 
větších dešťových srážek odtékat potrubím vedoucím za 
travnatým hřištěm do potoka. Výběrem povrchu ve spor-
tovní hale, počtu a typů hřišť k nalajnování, umístěním 
basketbalových košů atd. byl pověřen pan Ivo Hasala. 
Zadání bylo jasné, podlaha musí vyhovovat čtyřem spor-
tům, které má základní škola v osnovách, s přihlédnutím 
k mimoškolnímu využívání haly v odpoledních hodinách. 
Není to malá stavba, obzvláště když přičteme práce na ka-
binách Spartaku, bylo proto nutné do řešení jednotlivých 
detailů zapojit členy sportovní komise či TJ Spartak. Jak 

bude stavba pokračovat? Po kompletním opláštění pro-
běhne betonáž podkladu v hale, budou zahájeny práce na 
technickém a hygienickém zázemí haly, které je umístěno 
v jednom krajním 6metrovém modulu haly. Po dokonče-
ní kanalizační přípojky budou probíhat venkovní práce na 
zpevněných plochách sloužících jako příjezdová komuni-
kace, parkoviště, chodník.
Projekt Krajina břidlice je již stavebně ukončen, zbývá 
doladit pouze pár nedodělků. Na konci dubna bude muze-
um slavnostně otevřeno pro širokou veřejnost. Všem mohu 
návštěvu muzea vřele doporučit, budete jistě překvapeni, 
jak se vše změnilo. Původní expozice v 1. patře je z 80% 
obměněná. Za zmínku stojí např. dva zrestaurované dře-
věné důlní vozíky. Nová expozice v suterénu muzea se 
zabývá vznikem města na hornických základech při těž-
bě stříbrných a olověných rud. Část expozice je věnována 
historii města. Kompletní proměnou také prošla zahrada 
muzea se zahradní expozicí – břidlice hrou. Je zde vybu-
dována maketa štoly s expozicí netopýrů, dále zastavení 
s tématem botanika břidlicových hald, interaktivní naučné 
stojany, kaligrafi cká škola, venkovní štípárna. Bude zde 
možné organizovat školní hodiny v podobě školy v příro-
dě. Břidlicová stezka byla kompletně revitalizována a roz-
šířena. Při cestě do Vítkova si můžete všimnout nových 
rozcestníků či posezení. Barevné řešení navrhl autor, pan 
Lumír Moučka, opět v kombinaci bílo-černé. Jednak pro-
to, ať jsme stylově sladěni s naučnou stezkou Dědictví bři-
dlice, již realizovalo město Vítkov v Zálužné a okolí, a za 
druhé je tak barevné řešení jednotné a identifi kovatelné od 
jiných zařízení. Turista či návštěvník bude jasně vědět, že 
se pohybuje v Krajině břidlice. Realizací projektu vznikl 
produkt cestovního ruchu s jednotnou a atraktivní tváří, 
který jistě přispěje k rozvoji turistického ruchu na Budi-
šovsku a Vítkovsku. Předpokládám, že se nám díky nové 
značce „Krajina břidlice“ podaří tento „bohem zapome-
nutý“ kraj náležitě propagovat a zatraktivnit. Na nových 
webových stránkách projektu www.krajinabridlice.cz na-
jdete mnoho zajímavého.
V polovině února vyhlásila společnost EKOKOM výsled-
ky soutěže Čistý festival roku 2014. Budišovským Let-
nicím se podařilo obhájit 2. místo mezi malými festivaly, 
což je sice skvělé, ale mohlo to být lepší. Takže máme 
motivaci pro letošní rok. Poděkování patří organizátorům, 
klukům z čety, která se starala o vysypávání a výměnu pyt-
lů, a také dětem, které aktivně třídily a sbíraly hlavně ke-
límky. Jedna věc je samotné umístění, ale to důležitější je, 
že na Letnicích je opravdu čisto, návštěvníci se cítí dobře 
a nemusí se brodit přes kupy kelímků a jiného odpadu.

Přepisy aut „JEDNODUŠEJI“
Těch změn je někdy opravdu až příliš a ne každá je vždy příno-
sem.  Od 1. ledna 2015, v souvislosti s novelou Zákona o pod-
mínkách provozu vozidel na pozemních komunikacích, se mění 
některé podmínky registrace vozidel. Změnu provozovatele 
v registru lze vyřídit na úřadě, který je místně příslušný z pohle-
du prodávajícího, prodávající i kupující podávají na úřad pouze 
jednu společnou žádost.  Na úřad mohou přijít společně, nebo 
jen jeden z nich. Nepřítomný však musí zmocnit plnou mocí 
s úředně ověřeným podpisem toho, kdo na úřad půjde. Kompli-
kace mohou nastat v případě koupě vozidla například o víkendu 

v některém vzdáleném autobazaru, protože to většinou podpis 
nelze nikde ověřit.
Také je nutné dořešit tzv. polopřevody, což se týká vozidel, která 
sice byla prodávajícím odhlášena, ale nebyla přihlášena novým 
kupujícím z dřívějších let.  Pokud nebude takovéto vozidlo při-
hlášeno do 30. června 2015, vozidlo administrativně zanikne 
a už nikdy nepůjde přihlásit.
Stejně tak mohou zaniknout vozidla, jejichž SPZ jsou uloženy 
v depozitu od 30. 6. 2013. V tomto případě je čas na přihlášení 
do konce roku 2015.

Ing. Rostislav Kyncl, starosta města

Střípky z radnice
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Rada města

Na co jste se možná chtěli zeptat …

Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov n/Budišovkou.

dne 9. února 2015
(Přítomno všech 5 členů rady,
další přítomní: Ing. Hana Dlouhá, Miroslava Zatloukalová,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 doporučuje zastupitelstvu města revokovat usnesení 

z 2. zasedání zastupitelstva města ze dne 10.12.2014,  bod 11. a)
týkající se schválení Kupní smlouvy č. 345/KS/OP/K/2014 
na převod vodních děl – kanalizace a čistírna odpadních vod 
v rámci stavby s názvem „Budišov nad Budišovkou, výstavba  
kanalizace a ČOV“ a budovy s č.p. 444, stavba technického 

Investicí do sportovní haly se zastaví vývoj města?
Kdo chodí ulicí Dukelská častěji, může pozorovat, jak nám
sportovní hala pomalu roste. Pro rozpočet města je to obrovská
investice, přestože se nám podařilo vysoutěžit až nadstandard-
ní úvěrové podmínky a dále stále jednáme o možnosti dotace.
Samozřejmě vzniknou další nové provozní náklady a na roz-
počet města budou kladeny další požadavky. Na druhou stranu
nestavíme zde žádný aquapark. O sportovní hale se zde ba-
víme již dvacet let, měly ji ve volebních programech všech-
ny politické strany a kvalitní sportovní zázemí především pro
školu, zájmové a spolkové organizace je již dnes standardem
i v podstatně menších obcích. Již nyní se do výstavby, vyba-
vení i různých pohledů na stavbu zapojuje spousta lidí a to je
určitě dobře. Věřím, že její kolaudací se zájem o sport v našem
městě ještě zvýší a hlavně povzbudí do práce s mládeží bývalé
aktivní sportovce. Trenérů a lidí, kteří se ve svém volném čase
věnují dětem, je opravdu málo a měli bychom si je předcházet,
protože je to neskutečná obětavost, časově náročný koníček 
a navíc většinou neoceněný jak fi nančně tak okolím. 
Těch problémů a úskalí během výstavby je docela hodně,
a čím víc jich odhalíme během vlastní stavby, tím lépe, protože 
nám to umožní bezproblémový chod tohoto zařízení v budouc-
nu. Nebudu nikomu nalhávat, že tato investice rozpočet města
nezatíží, ale jak jsem zmínil již několikrát, období získání do-
tačních prostředků na tělocvičnu jsme prakticky promeškali,
a proto se nyní zastupitelstvo města rozhodlo postavit ji za 
vlastní. Na druhou stranu jsme získali spoustu dotačních peněz
na jiné projekty - jen v letošním roce to bude kolem 12 mil. Kč
(kulturní dům, kamery, muzeum, Spartak, nový traktor u měst-
ských lesů) a tyto dotace by měly šetřit peníze, které musely
být rezervovány na opravy a investice. Prostě si budeme mu-
set zvyknout, že tak jak ročně město rozděluje své prostředky
do sociální oblasti, na byty, hasiče, chod úřadu, školu, školku,
SVČ apod., tak do této skupiny bude muset zahrnout i novou
sportovní halu a ostatní výdaje se musí uskromnit. 

A co sociální služby?
Naše město nemá vlastní sociální odbor a všechny sociální
dávky jsou vypláceny obcí s rozšířenou působností, což je

v našem případě Vítkov. Nechci kritizovat tento systém, přesto 
bych asi přivítal, kdybychom dokázali do této problematiky
více zasahovat. Bohužel průměrný věk občanů v našem městě
stále roste, mění se také struktura obyvatelstva a k tomu se při-
pojuje vysoká nezaměstnanost -  to vše s sebou nese i celkové
zvyšování nároků na poskytování sociálních služeb. Psal jsem
o tom ve zpravodaji už dříve a díky výše uvedeným okolnos-
tem se struktura práce zaměstnanců úřadu mění, protože mu-
síme být schopni se tomuto stavu přizpůsobit. Nechci zde řešit 
občany, kteří nemají zájem pracovat, takovým město opravdu 
nemá sílu pomáhat, přesto je zde mnoho těch, kteří si zaslouží
dostat další příležitost, jsou zde mladí lidé, kteří mají celý ži-
vot před sebou a pomoc potřebují také naši senioři a nemocní 
spoluobčané.
Každý týden mi leží na stole exekuční příkazy občanů našeho
města, přibývá lidí s trvalým pobytem na úřadě, je stále více 
těch, kterým město dělá opatrovníka a zastupuje je v různých
právních záležitostech. Snažíme se spolupracovat se speciali-
zovanými fi rmami, jako je např. Obecně prospěšná společnost 
Centrum inkluze se sídlem ve Velkých Hošticích (projekt je 
zacílen na rodiče a děti školního i předškolního věku ve spolu-
práci se základní i mateřskou školou). Pomoc nám nabízí také 
Centrum sociálních služeb Ostrava, o.p.s, kde jsme se domlu-
vili, že od září 2015 zde jednou měsíčně bude fungovat porad-
na v oblasti sociálních služeb, příspěvku na péči, příspěvku na 
mobilitu, státní sociální podpory, případy dluhové problemati-
ky apod. Součástí poradenství bude také pomoc s vyřizováním
příslušných žádostí. Už nyní se lidé mohou na tuto službu ob-
racet prostřednictvím e-mailové schránky: pecovatelka@css-
-ostrava.cz.
V rámci sociálních projektů město potřebuje zcela jistě posílit 
a přivítal bych možná i dalšího zaměstnance, který by dokázal 
tuto problematiku v městě obsáhnout. Nechci zatěžovat roz-
počet města dalšími mzdovými náklady, ale problematika je
opravdu široká, a to, že se město v minulosti prakticky nezapo-
jilo do žádného sociálního projektu (např. vytvořením sociál-
ního podniku) není určitě správně.

 Ing. Rostislav Kyncl,
starosta města

Výsledky soutěže ČISTÝ FESTIVAL 2014
 Akce nad 5 000 návštěvníků
 1. Rock for People 0,231 kg*
 2. Sázavafest 0,034 kg*
 3. Benátská noc 0,030 kg*

 Akce do 5 000 návštěvníků
 1. Zámostí 0,234 kg*

2. Budišovské Letnice 0,195 kg*
3. Povaleč 0,129 kg*

 * Vytříděný odpad (plast, papír, sklo, plech) na jednoho 
    návštěvníka a jeden den konání akce

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města
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vybavení, SO 103-sdružený provozní objekt ČOV stojící na
pozemku  parcela č. st. 1171, k.ú. Budišov nad Budišovkou,
z majetku města Budišov nad Budišovko do majetku Seve-
romoravských vodovodů a kanalizací Ostrava a.s., a dopo-
ručuje zastupitelstvu města schválit Kupní smlouvu č. 345/
KS/OP/K/2014 na převod vodních děl – kanalizace a čistírna
odpadních vod v rámci stavby s názvem „ Budišov nad Bu-
dišovkou, výstavba  kanalizace a ČOV“ a budovy s č.p. 444,
stavba technického vybavení, SO 103-sdružený provozní ob-
jekt ČOV, stojící na pozemku  parcela č. st. 1171, k.ú. Budišov
nad Budišovkou,  z majetku města Budišov nad Budišovkou
do majetku Severomoravských vodovodů a kanalizací Ostra-
va a.s. za podmínky, že poplatníkem daně z nabytí nemovité
věci bude kupující tj. Severomoravské vodovody a kanaliza-
ce Ostrava a.s. Toto ujednání bude uvedeno v kupní smlouvě,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit převod pozemků
z majetku města: 

o Katastrální území Podlesí nad Odrou:
ppč. 2265/1 ostatní plocha o výměře cca 90 m2 za kupní
cenu 21 Kč/m2

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod nemovitostí
z majetku města:

o Katastrální území Podlesí nad Odrou:
ppč 6/1 TTP o výměře 122 m2

 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod nemovi-
tostí v majetku města:

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 2270/3 o výměře 11 741 m2

 schvaluje zprávu o poskytování informací dle zák. 106/1999 
Sb. za rok 2014,

 schvaluje zápis kroniky města za rok 2013,
 schvaluje rozdělení zisku společnosti Lesy Budišov nad 

Budišovkou s.r.o. takto:
o na tvorbu rezervního fondu ve výši 10 000 Kč,

tj. 10% z čistého zisku ne víc než 5% z hodnoty 
základního kapitálu, dle zakladatelské listiny

o převedením na účet 428 – nerozdělený zisk ve
výši 173 713 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2015 č. 3 ve výda-
jové části rozpočtu o částku 100 000 Kč
6409-5901 - nespecifi kovaná rezerva -100 000 Kč
5512-5901 - Rezerva na řešení krizových situací +100 000 Kč

 schvaluje poskytnutí fi nančního příspěvku ve výši 15 000 Kč
na nově zřízený zdroj pitné vody v místní části Guntramovi-
ce 100 a pověřuje starostu města podpisem „Dohody o po-
skytnutí příspěvku na zajištění pitné vody“,

 schvaluje výši dotací na palivo nízkoemisního vytápění 
v obytných domech na území města Budišov nad Budišov-
kou pro žadatele 2 x 10 000 Kč,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 74 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 1 894 682,29 Kč:

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4123 - Neinvestiční přijaté transfery od regionálních 
rad   +61 116,55 Kč
0000 – 4223 – Investiční přijaté transfery od regionálních 
rad          +1 833 565,74 Kč

o ve výdajové části rozpočtu 
3149 – 5336 - Neinvestiční transfery zřízeným PO  
  +61 116,55 Kč
3149 – 6356 - Jiné investiční transfery zřízeným PO 
          +1 833 565,74 Kč

 schvaluje převod prostředků rezervního fondu příspěvko-
vé organizace Středisko volného času Budišov nad Budi-
šovkou do investičního fondu v účetním období roku 2014 
k profi nancování nákladů spojených s převodem majetku 
a projektů Zahrada a projektu Krajina Břidlice do užívání 
v celkové výši 69 561,48 Kč, dle předložené žádosti,

 schvaluje vyhlášení výběrového řízení na stavební prá-
ce v rámci projektu „Stavební úpravy autobusové čekárny 
a nádraží - Budišov nad Budišovkou“, schvaluje jmenování 
komise pro otevírání obálek pro výběrové řízení ve složení:
Člen    Náhradník
Ing. Rostislav Kyncl  Alena Čelková
Ing. Patrik Schramm  Ing. Hana Dlouhá
Gabriela Roháčová, DiS. Ing. Miluše Večerková
a schvaluje jmenování komise pro hodnocení nabídek ve 
složení:
Člen    Náhradník
Ing. Rostislav Kyncl  Ivo Hasala
Gabriela Roháčová, DiS. Marie Stránská, DiS.
Ing. Pavel Brodský  Ing. Luděk Chlachula
Pavel Malec   Jindřich Bláha
Ing. Patrik Schramm  Ing. Hana Dlouhá

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Dodatek č. 1 ke 
Smlouvě o dílo sjednané se společností Femont Opava, 
s.r.o, na stavbu sportovní haly Města Budišov nad Budišov-
kou dle přílohy,

 schvaluje na základě pověření usnesením zastupitelstva 
města č 2  ze dne10.12.2014 č. usnesení 7 kupce nemovi-
tosti parcely č. 1701/2 - zahrada o výměře 1 349 m2, k.ú. 
Budišov nad Budišovkou, pana D. S., který učinil nejvyšší 
podání, a to ve výši 32 000 Kč. 

Zastupitelstvo města
Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

dne 11. února 2015
(Přítomno 13 členů zastupitelstva města, 

omluveni: Jiří Rak, Ing. František Vrchovecký,
další přítomní: MěÚ - Ing. H. Dlouhá, M. Zatloukalová, 
G. Roháčová, DiS.,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 schvaluje zvýšení závazných ukazatelů příspěvkové orga-

nizaci Mateřská škola na rok 2014 o 170 504 Kč. Celková 
výše závazných ukazatelů - příspěvek na provoz, údržbu 
a opravy na rok 2014 činí 1 116 504 Kč,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje zvýšení závazných ukazatelů příspěvkové orga-
nizaci Technické služby města na rok 2014 o 831 435,22 Kč.
Celková výše závazných ukazatelů – příspěvek na provoz, 
opravy a údržba na rok 2014 činí 8 011 435,22 Kč,
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(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
 schvaluje zvýšení závazných ukazatelů příspěvkové orga-

nizaci Středisko volného času na rok 2014 o 584 356 Kč. 
Celková výše závazných ukazatelů na rok 2014 - příspěvek 
na provoz, údržbu a opravy činí 3 478 356 Kč,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje úpravu závazných ukazatelů příspěvkové orga-
nizaci Základní škola na rok 2014. Celková výše závaz-
ných ukazatelů - příspěvek na provoz, opravy a údržbu činí 
2 358 000 Kč,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje výsledek výběrového řízení na poskytnutí ban-
kovního úvěru v rámci fi nancování projektu „Stavba spor-
tovní haly města Budišov nad Budišovkou“ dle přiloženého 
materiálu, schvaluje Smlouvu o úvěru na sjednaný účel 
a pověřuje starostu města podpisem smlouvy,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o fi nancování realizace 
projektu „Rekonstrukce a modernizace veřejných prostran-
ství v obcích Mikroregionu Moravice“ dle přílohy a pově-
řuje starostu města podpisem Dodatku č. 1,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 bere na vědomí zprávu o plánovaných a probíhajících in-í
vestičních akcích města na rok 2015,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 ruší projednávání změny č. 4 stávajícího schváleného 
územního plánu města Budišov nad Budišovkou schválené 
zastupitelstvem na 31. jednání dne 30. 4. 2014 pod bodem 
č. 9. a schvaluje pořízení nového územního plánu Budišov 
nad Budišovkou dle § 188 odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 revokuje usnesení z 2. zasedání zastupitelstva ze dne 10. 12. 
2014,  bod 11. a), týkající se schválení Kupní smlouvy č. 345/
KS/OP/K/2014 na převod vodních děl – kanalizace a čistírna 
odpadních vod v rámci stavby s názvem „ Budišov nad Bu-
dišovkou, výstavba  kanalizace a ČOV“ a budovy s č. p. 444, 
stavba technického vybavení, SO 103 - sdružený provozní ob-
jekt ČOV stojící na pozemku  parcela č. st. 1171, k.ú. Budišov 
nad Budišovkou, z majetku města Budišov nad Budišovkou 
do majetku Severomoravských vodovodů a kanalizací Ost-
rava a.s., a schvaluje Kupní smlouvu č. 345/KS/OP/K/2014 
na převod vodních děl – kanalizace a čistírna odpadních vod 
v rámci stavby s názvem „ Budišov nad Budišovkou, výstav-
ba  kanalizace a ČOV“ a budovy s č. p. 444, stavba technické-
ho vybavení, SO 103 - sdružený provozní objekt ČOV stojící 
na pozemku parcela č. st. 1171, k.ú. Budišov nad Budišov-
kou, z majetku města Budišov nad Budišovkou do majetku 
Severomoravských vodovodů a kanalizací Ostrava a.s. za 
podmínky, že poplatníkem daně z nabytí nemovité věci bude 
kupující tj. Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava 
a.s., přičemž toto ujednání bude uvedeno v kupní smlouvě,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 revokuje usnesení z 33. zasedání zastupitelstva města ze 
dne 3. 9. 2014,  bod 5. týkající se Smlouvy o zřízení služeb-
nosti inženýrské sítě a schvaluje Smlouvu o zřízení služeb-
nosti inženýrské sítě ve prospěch oprávněného – Severomo-
ravské vodovody a kanalizace Ostrava a.s. – k pozemkům, 
pod jejichž částmi povrchu jsou uloženy kanalizační stoky 
- pozemky parc. č.:
1115/3 ostatní plocha o výměře 1 165 m2

1114/1 ostatní plocha o výměře 5 800 m2

776/2 ostatní plocha o výměře 840 m2

134 zahrada o výměře 338 m2

3562 ostatní plocha o výměře 74 m2

3568/2 ostatní plocha o výměře 8 305 m2

3568/4 ostatní plocha o výměře 1 114 m2

2313/1 ostatní plocha o výměře 2 667 m2

2317/3 ostatní plocha o výměře 869 m2

3490/2 ostatní plocha o výměře 742 m2

3490/3 ostatní plocha o výměře 1 243 m2

3566/1 ostatní plocha o výměře 2 935 m2

3567/2 ostatní plocha o výměře 2 836 m2

59/3 zahrada o výměře 920 m2

923/2 ostatní plocha o výměře 1 294 m2

61/2 ostatní plocha o výměře 282 m2

86/1 zahrada o výměře 93 m2

90 zahrada o výměře 138 m2

140 zahrada o výměře 182 m2

stavební 274 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 529 m2

stavební 327 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 463 m2

stavební 389 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 219 m2

stavební 745 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 103 m2

1652/7 ostatní plocha o výměře 412 m2

3566/5 ostatní plocha o výměře 79 m2

3566/20 ostatní plocha o výměře 3 420 m2

3566/21 ostatní plocha o výměře 2 333 m2

3567/1 ostatní plocha o výměře 12 623 m2

3584/1 ostatní plocha o výměře 9 988 m2

3659 ostatní plocha o výměře 427 m2

3660 ostatní plocha o výměře 204 m2

vše k. ú. Budišov nad Budišovkou
Služebnost inženýrské sítě spočívá v povinnosti vlastníka 
pozemků:
strpět uložené kanalizační stoky, které jsou uloženy pod po-
vrchem částí výše uvedených pozemků tak, jak je vyznače-
no v geometrických plánech, které budou nedílnou součástí 
této smlouvy,
strpět přístup a příjezd oprávněného nebo jím pověřených 
fyzických a právnických osob na shora uvedené pozemky 
za účelem zajištění provozu inženýrské sítě, jakož i vjezd 
a odjezd motorových vozidel a mechanismů za účelem pro-
vádění oprav, rekonstrukce, kontroly či odstranění tohoto 
kanalizačního potrubí – právo chůze a jízdy,
zdržet se budování staveb, vysazování trvalých porostů 
ovocných či lesních stromů, víceletých keřů nad uloženým 
kanalizačním potrubím v  rozsahu výše uvedených geome-
trických plánů.
Služebnost inženýrské sítě se zřizuje na dobu neurčitou, 
úplatně, a to za jednorázovou úplatu ve výši 543 150 Kč 
+ 21% DPH, což je 657 211,50 Kč (výměra služebnosti 
x sazba za m2 = 9052,5 m2 x 60=543 150 Kč + 114 061,50 Kč 
(21% DPH) a pověřuje starostu města podpisem této 
smlouvy,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje odkoupení nemovitostí do majetku města:
o k. ú. Budišov nad Budišovkou:

pozemek p. č. st. 926 zast. plocha a nádvoří o výměře 
239 m2, jehož součástí je stavba bez čp/če – jiná stavba
pozemek p. č. 2368/1 ostatní plocha – manipulační plocha 
o výměře 3 084 m2

pozemek p. č. 2368/11 ostatní plocha – jiná plocha o výmě-
ře 587 m2

za kupní cenu ve výši 350 000 Kč a pověřuje podpisem této
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DISCGOLF BEZ HRANIC - Rozšíření turistické nabídky 
outdoorových aktivit v česko-polském příhraničí

Město Budišov bleskově využilo poslední možnost vyčerpat 
poslední dotace ve Fondu mikroprojektů v dotačním období
2007 – 2013 v Euroregionu Silesia na česko-polskou přeshra-
niční spolupráci. Je sice úsměvné, že v roce 2015 čerpáme
ještě z období, které končilo v roce 2013. Ale to je celkem 
jedno, důležité je, že jsme na realizaci DiscGolfParku v areálu
lesoparku za 27 000 EUR získali dotaci ve výši 85 %. Aby se
to nepletlo hned ze začátku s golfem, krátce vysvětlím, co je 
to discgolf.
Discgolf je sport, který vznikl v 70. letech v USA, a od té doby 
si získává stále větší popularitu po celém světě. Vychází z pra-
videl klasického golfu s tím rozdílem, že místo holí a míčků 
hráč hází létající talíř, který se snaží umístit do discgolfového
koše, jenž je ekvivalentem golfové jamky. Hráč, který projde
celé hřiště s nejnižším počtem hodů, se stává vítězem. Od ob-
jevení discgolfu bylo ve světě postaveno více než 5 000 pev-
ných discgolfových hřišť, z nichž většina je umístěna v měst-
ských parcích, na školních pozemcích, v lyžařských areálech
a rekreačních oblastech. Více než 90 % discgolfových hřišť 
bylo realizováno z veřejných peněz a jsou zdarma přístupná
každému.
Zájemci o hru tak na úvod stačí sada discgolfových disků 
a může hrát. Discgolf je sport, který zaujme všechny napříč 
generacemi i společenským postavením. Discgolf je aktivita 
na nedělní odpoledne s rodinou, ale i vrcholový sport. Světová 
discgolfová asociace (PDGA) každoročně organizuje sérii dis-
cgolfových turnajů, kterých se účastní nejlepší profesionální
hráči.  Discgolfová liga se pravidelně organizuje již několik 

let i v České republice. V letošním roce proběhlo v období od 
března do listopadu více než 40 turnajů napříč celou zemí.
Kde se discgolf hraje? Všude v přírodě. Nebo přesněji sko-
ro všude, kde je dostatek místa a vhodný terén. Ideální jsou 
větší městské parky nebo příměstské oblasti s volnými i křo-
vinatými plochami řídce porostlými stromy. Na škodu není 
ani malé převýšení či potůček nebo rybníček, které dokážou 
zpestřit hru. Při volbě jamek se klade důraz na jejich různoro-
dost - střídají se vzdálenosti (běžně 50 - 180 m) a ve vysoké 
míře se využívá přirozených překážek, tak aby měl hráč na vý-
běr z několika způsobů dosažení cíle (například 3 jisté kratší 
hody kolem stromů nebo jeden riskantní přes stromy a vodu). 
Discgolf může hrát každý od capartů po babičky. Diskem se 
naučíte házet za pár minut a nezáleží na věku, pohlaví ani fy-
zické zdatnosti – stačí si jen zvolit cíle ve vhodné vzdálenosti 
a můžete soutěžit. Jako rekreační sport v sobě discgolf spojuje 
pobyt v přírodě s fyzickou i psychickou aktivitou, a pomáhá 
tak v udržení dobré tělesné kondice i odreagování od starostí 
všedních dnů. Discgolf není fi nančně náročný - kromě disků 
nepotřebujete žádné další náčiní.
V České republice nyní funguje 28 hřišť, z toho v Moravsko-
slezském kraji jich máme 11 - např. v Opavě, Karviné, Ostravě, 
Novém Jičíně, Kopřivnici, Havířově. Jsou města, kde mají ve-
lice aktivní discgolfový klub, jako třeba v Odrách (viz článek 
v březnovém Oderském zpravodaji), ale vlastní hřiště nemají. 
Obzvláště v posledních dvou letech zažívá tento sport a záro-
veň volnočasová aktivita velký rozmach. V Polsku byla v roce 
2014 postavena 2 hřiště, rychle se zde rozšiřuje discgolfová 
komunita, hlavně v polském Slezsku. V loňském roce dokonce 
proběhla Silesian Disc Golf League - polská soutěž, jejíž sou-
částí bylo několik turnajů na Ostravsku. Turnaje a ligu pořádají 
Poláci také v příhraničí Moravskoslezského kraje. Díky boomu 
na obou stranách hranice, který tento sport zažívá, mělo smysl 
podat žádost s naším polským partnerem Gminou Mszana.
V době, kdy jsem poprvé slyšel neznámé slovo discgolf, byla 
v lesoparku zrovna dokončena demolice restaurace a amfi teá-
tru. Asi víme všichni, jak to tam vypadá. V listopadu roku 2013 
nejmenovaná fi rma rekognoskovala terén lesoparku a navrh-
la design 18jamkového hřiště se závodními parametry. Nutno 
podotknout, že tak velké hřiště v republice není a budeme 
první. Jistě se dá namítnout, že do parku by se hodilo něco 
jiného. Jeho zašlou slávu už asi nevzkřísíme a nyní musíme 
prioritně investovat do infrastruktury ve městě. Sám osobně to 

smlouvy starostu města,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje převod pozemků z majetku města:
o k. ú. Podlesí nad Odrou:

ppč. 2265/1 ostatní plocha o výměře cca 90 m2 z a kupní
cenu 21 Kč/m2

(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)
 schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene pro opráv-

něného ČEZ Distribuce, a.s. č. IV-12-8007589/1, Budišov 
nad Budišovkou, 2 garáže, rozš. kNN. Obsahem smlouvy 
je právo oprávněné zřídit, provozovat, opravovat a udržovat 
Součást distribuční soustavy na pozemku. Rozsah věcného
břemena je vymezen geom. plánem, který je nedílnou sou-
částí smlouvy. Věcným břemenem bude zatížen pozemek 

parcela č. 218/1 TTP a pozemek parcela č. 3568/6 ostatní 
plocha, k. ú. Budišov nad Budišovkou, věcné břemeno se 
zřizuje za jednorázovou náhradu ve výši 1 210 Kč, pověřu-
je starostu města podpisem této smlouvy,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje přiložený návrh Státního pozemkového úřadu, 
který se týká způsobu vlastnického zápisu pozemků po ná-
vrhu pozemkové úpravy v Budišově nad Budišovkou,
(13 pro, 0 proti, 0 se zdrželo)

 schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo sjednané se spo-
lečností Femont Opava, s. r. o, na stavbu sportovní haly 
Města Budišov nad Budišovkou dle přílohy a pověřuje sta-
rostu města jeho podpisem.
(13 pr o, 0 proti, 0 se zdrželo)
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Česko-Slovensko, spojme sa rýchlo a moderne!
Poďme spoločne za kulturou

Lyžování v Istebné aneb
„Skracamy dystans przez sport i rekreację“

Těmto dvěma investičním projektům z Operačního progra-
mu Slovensko – české přeshraniční spolupráce jsme věnovali 
v minulých číslech zpravodaje menší prostor. Nyní již však 
nastává čas realizace a je nutné podat podrobnější informaci 
o těchto projektech, na které jsme obdrželi 90% dotaci. Žádný 
takový investiční projekt jsme doposud se Slováky či Poláky 
nerealizovali. Úspěšně proběhlo několik česko-polských mik-
roprojektů, které jsou zaměřeny hlavně na měkké aktivity typu 
společenské akce, tábory, soustředění apod. Finance slouží 
hlavně k pokrytí pořádání těchto akcí a moc nám z toho ne-
zůstane.
Tyto dva projekty realizujeme s partnerskou obcí Stráňavy, 
ležící pár kilometrů od Žiliny. Vedoucím partnerem projektů, 
který má více administrace, jsou Stráňavy. Každý z partnerů 
má svůj rozpočet na své investice, výstupem je vždy nějaká 
společná aktivita, která musí mít pětiletou udržitelnost.
První projekt byl rozdělen na 2 veřejné zakázky malého rozsa-
hu. V tuto chvíli probíhá kontrola všech výběrových řízení na 
CRR v Ostravě, proto prozatím budu uvádět pouze vysoutěže-
né částky bez uvedení dodavatelů. Za 737 tisíc bude ve městě 
rozšířen kamerový systém o 7 míst a Wi-Fi sítí bude pokryt 
střed města (Halaškovo náměstí, náměstí Republiky, část ulice 
Partyzánská). Otočné kamery budou umístěny u SVČ, u Do-
mova Letokruhy, na hasičárně, na křižovatce ulic G. Svobody 
na příjezdu do Budišova, na městské bytovce naproti pošty, na 
sloupu VO u kina a na autobusovém nádraží. Místa byla vybrá-
na tak, aby vyhovovala zadání: hlavně jde o bezpečnost turistů 
a možnost přenosu obrazu na společný webový portál, který 
zajišťují Stráňavy. Samozřejmě byla místa vybírána tak, aby 

to přispělo ke zvýšení bezpečnosti našich občanů. Další zakáz-
kou je dodávka videokonferenčního a interaktivního systému
za 418 tisíc. Tato zařízení budou instalována v KD, díky nim se 
děti naučí pracovat s moderními informačními a komunikační-
mi technologiemi, dále se budou moci on-line spojit zástupci
škol a měst na obou stranách hranice.
Druhý projekt týkající se kultury je rozdělen na 4 zakázky ma-
lého rozsahu. Do KD bude dodáno gastrozařízení za 159 ti-
-síc. Nový pětiplotýnkový sporák, mikrovlnná trouba, myčka,
lednička, příbory, talíře, sklo pro 200 osob a sady nerezových 
hrnců. Další zakázkou je dodávka vybavení KD za 827 tisíc.
Ta zahrnuje dodávku 220 židlí do sálů, 26 stolů, 60 židlových 
křesel do Šatlavy, obložení pódia velkého sálu podle dobové 
fotografi e masivem a sedací soupravy. Třetí dodávkou je poří-
zení technického vybavení KD za 459 tisíc, což zahrnuje insta-
laci akustických panelů do velkého sálu a ozvučení a osvětlení
pódií v obou sálech. Poslední výběrové řízení na stavební prá-
ce byla oprava střechy, topení a sociálního zařízení za 916 ti-
síc. Hlavní položkou je výměna krytiny střech KD, budou
vyměněna zbývající stará topná tělesa a rekonstrukcí projdou
obě sociální zařízení. K tomu můžeme přičíst ještě příspěvek 
10 000 EUR na pořádání 36. Budišovských česko-slovenských
Letnic. Celkem se tedy dostáváme na částku bezmála 4 milió-
ny korun, což je slušná investice. Za náš podíl 400 tisíc se nám
zlepší bezpečnost, dostupnost internetového připojení, bude
zmodernizovaný a vyšperkovaný náš „kulturák“. Projekty to-
hoto typu jsou pro nás nové a také náročné na administraci, 
tak snad vše hladce projde kontrolou a nedojde ke zbytečnému
krácení dotace. Ing. Patrik Schramm, místostarosta města

Rád bych věnoval pár vět super lyžovačce v Polsku. V pátek 
6. března se uskutečnily v polském městečku Istebná 
v lyžařském areálu Zlatý Grúň závody o pohár starosty 
města Mszana. Lyžařské závody byly první částí projektu, 
který je spolufi nancován z Operačního fondu česko-polské 
přeshraniční spolupráce 2007 – 2013. Žadatelem o dotaci byl 
Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji (GOKiR) w Mszanie, 
což je obdoba našeho Střediska volného času. Závodů v obřím 

slalomu se zúčastnila většina ze 150 účastníků (100 PL,
50 CZ). Závodilo se ve čtyřech kategoriích od nejmenších
školáků až po důchodce. 
Budišov reprezentovaly děti z naší základní školy. Vzhledem 
k tomu, že autobus měl mírné zpoždění, neměly ani čas si 
trať předem vyzkoušet a jako profíci to sjely hned naostro. 
Zachovali jsme se slušně k našemu hostiteli a „nechali“ ho ve 
všech věkových kategoriích vyhrát. Na druhém nebo třetím
místě se umístili: Terezka Ambrožová, Danielka Tomandlová, 
Marek Manigati, Iveta Bačkovská a Ondřej Vrba. Škoda jen,

mám díky bydlišti do parku nejblíže a jeho pozvolné chátrání 
jsem mohl sledovat prakticky v přímém přenosu. Nikterak mě 
to netěšilo a nyní jsem pevně přesvědčen, že realizací DiscGol-
fParku tato lokalita významně ožije, přestane chátrat, začne 
se uklízet, dosadíme zeleň, vrátí se do ní zpět místní i turisté 
a ožije. Za své již také vezmou zbytečné slovní půtky: my jsme 
chtěli letní restauraci prodat, nemusela se bourat a oni nechtěli; 
my zas chtěli volnočasový areál a oni ne atd. Nemá cenu se ba-
brat v minulosti, důležité je, jaká bude budoucnost lesoparku. 
Doufám, že se vše změní k lepšímu… V lesoparku máme bez-
mála 13 hektarů městských pozemků, které tak i nadále budou 
moci místní občané využívat. 
Nyní ještě krátce k samotnému projektu. V době vydání zpra-

vodaje již bude ukončena veřejná zakázka malého rozsahu
na dodávku discgolfového mobiliáře, do konce května musí
být nainstalovány všechny herní prvky, tak abychom mohli
DiscGolfPark slavnostně první červnový víkend otevřít. Je to
česko-polská dotace, takže se páteční slavnostní otevření týká
50 zástupců z každé strany. Za Budišov se zúčastní opět před-
stavitelé města a zástupci jeho organizací. V sobotu 6. června 
bychom hřiště otevřeli pro širokou veřejnost. Na konci června
se ještě v rámci projektu uskuteční turnaj dětí základních škol 
z Budišova a Mszany. A jak to bude dál, se uvidí. Můžu říct, že 
už dlouho jsem nepsal článek s takovou chutí jako tento, a ve-
lice se těším na setkání s vámi při hře discgolfu v našem parku.

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města
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že naši dospěláci nechtěli závodit, mohli jsme přivézt nějakou
tu medaili navíc.
Poháry za první místa všem osobně předával starosta Mszany
Miroslav Szymanek, který na rozdíl ode mne i závodil. Pokud 
bych se postavil po dvaceti letech na sjezdové lyže, asi bych
vzbudil všeobecné veselí, proto jsme raději využili perfektně
upravené tratě na běžky v blízké Kubalonce. Po odjetí závodů 
mohli děti a dospělí využívat celodenní skipas a dosyta si užít 
zdejší lyžařský areál. Díky šestisedačkové lanovce nemusel
nikdo stát ve frontě. Osobně si myslím, že tato akce byla velice
zdařilá, všem se líbila. Zaměstnanci GOKiRu vše organizačně
perfektně zvládli, panovala příjemná atmosféra. Všichni
účastníci projektu obdrželi na závěr pamětní medaili. 
Chtěl bych poděkovat řediteli naší školy, panu Vondroušovi,
že během pár dní narychlo zajistil 50 účastníků, dětem děkuji

za účast na projektu, dále Ivě Tomandlové, Nadi Vondroušové, 
Jiřce Holleschové a Barči Bučkové za vzornou reprezentaci 
města a dozor dětí.
Druhá část projektu, která se tentokrát uskuteční v Budišově 
v sobotu 16. května, je cyklovýlet po Krajině břidlice pro 
50 účastníků z každé strany. Ve večerních hodinách bude 
následovat společenský (integrační) večer, v neděli si Poláci 
prohlédnou opravené Muzeum břidlice a zúčastní se mše svaté 
v místním kostele. Z Budišova budou pozváni zástupci města, 
zástupci jeho příspěvkových a zájmových organizací, tak aby 
se pokud možno dostalo na všechny. Nebývá moc příležitostí, 
kdy se tak můžeme společně všichni sejít a posedět.
Co zbývá říct, či spíše napsat závěrem: jen houšť a větší kapky!

Ing. Patrik Schramm, 
místostarosta města

Svoz bio odpadu v roce 2015
Již 30. března 2015 byl zahájen svoz bio odpadu. Svozový den
zůstal stejný jako v loňském roce, tedy pondělí. Žádáme ob-
čany, aby bio nádoby byly nachystány již od 6:00, kdy začíná 
svoz. Děkujeme.
Občané města mají stále možnost si zapůjčit bio nádobu o ob-
jemu 140 l, kterou si po vydání smlouvy na Městském úřadě
u paní Stránské, DiS., vyzvednou na Technických službách 
města Budišov nad Budišovkou.

Do BIO odpadu
patří - zbytky ovoce a zeleniny, listy a nať zeleniny, listí,

tráva, seno, plevel, jemné nebo drcené větve, spadané ovo-
ce, kávová sedlina, hobliny, piliny, čajové sáčky.

 nepatří - komunální odpad, živočišné zbytky (maso, kosti, 
kůže), exkrementy zvířat, papír, sklo, plast, textil a nebez-
pečný odpad, kovy. 

Sběrné místo pro kovy
Od ledna 2015 nabyla účinnost odpadová novela, podle které
musí obce a města zavést tříděný sběr kovů. Z tohoto důvodu 

je na Technických službách města Budišov nad Budišovkou 
umístěn jeden velký kontejner na železo, kde mohou občané 
bezplatně odevzdat nepotřebné železo a dva menší kontejne-
ry na drobné kovy (plechovky, hliníkové obalové materiály, 
kabely, barevné kovy atd.). Sběrné místo bude přístupné po-
dle pracovní doby Technických služeb, tedy po-pá od 6,30 – 
14,00.

Do KOVŮ
 patří - nápojové plechovky, kovové a šroubovací uzávěry/

víka, konzervy, prázdné obaly od sprejů, alobal, hliníková 
víčka od mléčných výrobků, hliníkové barevné obaly, zbyt-
ky a kousky plechů a oceli, roury, kovové nádobí, nářadí, 
drát, profi ly, pletivo, vodovodní kohoutky, drobné kovové 
díly, kola, špony z obrábění, hliníkové žebříky, motory, mě-
děné kabely, masivní měď, měděné plechy. 

 nepatří - prázdné izolace, optické kabely, zástrčky a zásuv-
ky, zaolejované kovové díly, plynové láhve, elektro zaříze-
ní, nápojové kartony, obaly z barev, laků se zbytky obsahu 
a spreje se zbytky obsahu.

Sběrný dvůr města Budišov nad Budišovkou 
opět v provozu

Od 27. března 2015 je opět v provozu Sběrný dvůr města Budišov nad Budišovkou.
    Otevírací doba: pátek od 14:00 do 17:00
      sobota od   9:00 do 12:00

Ve sběrném dvoře se opět jako loni bude vykupovat pouze papír. Dále mají občané možnost bezplatně odevzdat 
velkoobjemný odpad. Stavební suť je možno odevzdat také, a to za poplatek 450 Kč/tunu.
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Svoz nebezpečného odpadu
V našem městě a místních částech proběhne dne 11. dubna 
2015 svoz NO dle harmonogramu svozu nebezpečného 
odpadu. Občané města mohou bezplatně odevzdat následující 
druhy nebezpečných odpadůp ý p : 
 syntetické barvy, laky, ředidla 
 postřiky, mořidla
 vyjeté motorové a převodové oleje

 staré nátěrové hmoty
odpadní dehtová lepenka
 odpadní kyseliny, louhy  
olejové fi ltry
akumulátory s elektrolytem
 baterie, autobaterie

Úřední hodiny Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
Pondělí a středa - úřední hodiny 8,00 - 11,30 h. 12,00 - 17,00 hod.

V neúředních dnech v úterý, čtvrtek 7,30 - 11,30 h., 12,00 - 14,30 a v pátek 7,30 - 11,30 h., 12,00 -13,30 h. je možné vyřídit 
všechny záležitosti jako v úředních dnech, pokud je přítomen příslušný pracovník, nebo ten, který jej zastupuje.
V neúřední dny nemusí být pracovníci přítomni z důvodu školení, vyřizování dotací a úředních záležitostí apod.

I v Budišově nad Budišovkou působí jobcoach

Moravskoslezský kraj podporuje zaměstnávání osob se zdravot-
ním postižením, a to jednou z klíčových aktivit projektu Podpora 
procesu transformace pobytových sociálních služeb v Morav-
skoslezském kraji II, CZ.104/3.1.00/A9.00005. Díky tomuto 
projektu působí v Moravskoslezském kraji 7 jobcoachů (profesi-
onálních asistentů), kteří provázejí osobu s postižením celým pro-
cesem hledání zaměstnání, tzn. připravují člověka s postižením 
na pracovní pohovor, pomáhají mu s vyhledáváním zaměstnání, 
podporují ho v rozhodování či zvládání problematických situací 
a v případě potřeby jsou podporou i přímo v pracovním procesu, 
kde mohou vznikat nedorozumění při komunikaci či zapracování. 
Podpora není směřována pouze na osoby se zdravotním postiže-
ním, součástí činnosti jobcoachů je i komunikace se zaměstnava-
teli, kterým tito asistenti mohou nabídnout základní poradenství 
v oblasti legislativy při zaměstnávání osob se zdravotním po-
stižením, řešit administrativní náležitosti související s nástupem 
do zaměstnání či podpořit navázání vztahů se spolupracovníky.
Proces transformace pobytových sociálních služeb neznamená 

pouhou změnu bydlení u uživatelů sociálních služeb, a to z ne-
vyhovujících prostor do nově vybudovaných objektů nebo bytů, 
které svou kvalitou a prostředím odpovídají životu v běžném 
prostředí. Jedná se především o navrácení kvalitního života li-
dem, kteří po dlouhá léta žili v ústavních službách bez možnosti 
naplňování svých nejvlastnějších potřeb a přání. Jednou z nevy-
hnutelných podmínek pro spokojený život je pro každého člo-
věka práce a zaměstnání. Přináší mu nejen fi nanční prostředky, 
ale také prostor k seberealizaci, setkávání s lidmi a navazování 
vztahů. Stejně důležitou roli hraje zaměstnání v životě lidí s po-
stižením, kteří navíc mají velice ztížené a omezené možnosti 
si zaměstnání najít. Pouze skutečnou změnou v životě lidí s po-
stižením, která vede k tomu, že člověk s postižením žije stejný 
život jako jeho vrstevník bez postižení, má možnost pracovat, 
vzdělávat se a účastnit se všech volnočasových aktivit, můžeme 
dosáhnout opravdového zkvalitnění života lidí s postižením. 
Případní zaměstnavatelé se mohou obrátit na jobcoache: 
Bc. Tereza Balarinová
pracovní konzultantka pro Opavsko, Slezská diakonie
mob.: 739 525 327, t.balarinova@slezskadiakonie.cz

Dubnové oslavy 70. výročí založení 
profesionálního sboru hasičů v Opavě

Před 70 lety dne 23. 4. 1945 byl založen Městský požární sbor 
v Opavě se sídlem v požární zbrojnici na Radniční ulici č. 7 
(naproti bývalé nemocnice U rytířů), kde sloužili hasiči o cel-

kovém počtu 15 členů. Tehdejším velitelem požárního sboru 
byl Eduard Doležím.
Zázemí hasičů a technické prostředky odpovídaly možnostem 

Harmonogram pro svoz nebezpečného odpadu
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poválečného období. Teprve v průběhu let procházelo jak vy-
bavení, tak i prostředí hasičské stanice modernizací a obmě-
nou.
Co se však nikdy nezměnilo, je poslání hasičů, a to záchrana 
lidských životů a majetku při mimořádných událostech.
Hasičské záchranné sbory to nejsou pouze hasiči, kteří zasa-
hují při mimořádných událostech. Jsou to i hasiči, kteří plní 
celou řadu dalších činností, jako je zjišťování příčin vzniku
požárů, kontrolní činnost na úseku požární ochrany, stavební 
prevence, preventivně výchovná činnost a projekt pro vzdělá-
vání dětí Hasík, odborná příprava členů dobrovolných jedno-
tek a od roku 2001 také úkoly civilní ochrany. Jsou jednou ze 
základních složek integrovaného záchranného systému, v níž 
plní stěžejní úkoly.
Nedílnou součástí požární ochrany jsou jednotky sborů dobro-

volných hasičů, které jsou nepostradatelnými pomocníky při
řešení především rozsáhlejších mimořádných událostí.
U příležitosti oslav hasiči připravili pro širokou veřejnost 
atraktivní program, který občanům města přiblíží činnost nejen
profesionálních hasičů (viz leták v příloze).
Oslavy vyvrcholí v sobotu 25. 4. 2015 na Horním náměstí 
„Okresním svatofl oriánským setkáním hasičů a hasičských 
zástav”. V průběhu dne veřejnost uvidí výstavu hasičské tech-
niky, slavnostní průvod městem, slaňování z věže Hlásky, vy-
prošťování osob z havarovaného vozidla a festival hasičských 
přípravek. Pro děti jsou připraveny soutěže s dráčkem Hasí-
kem a sladkými odměnami.
 nprap. Ing. Petra Magerová 

Hasičský záchranný sbor MSK, územní odbor Opava
pracoviště prevence, ochrany obyvatelstva a krizového řízení 

Jaro a vypalování suchých porostů
Jaro je pro mnohé z nás nejhezčí období v roce, ale hasiči se bo-
hužel setkávají s nárůstem počtu požárů z důvodů velmi nebez-
pečného vypalování suchých porostů, zakládání ohňů v přírodě 
a spalování hořlavých látek na volném prostranství.
Plošné vypalování trávy a porostů je striktně zakázáno. Ha-
siči každoročně upozorňují na tuto skutečnost, lidé však berou 
podobná upozornění na lehkou váhu. Mnozí si však nepřipouš-
tějí, že nejen porušují zákon, ale především ohrožují své okolí.
Při vypalování porostů může být fyzické osobě, která tuto 
činnost provádí, uložena pokuta až do výše 25 000 Kč, práv-
nické a podnikající fyzické osobě až do výše 500 000 Kč.
Oproti plošnému vypalování porostů není spalování hořlavých 
látek (dřevní odpad, listí apod.) zakázáno. Většina obcí má pod-
mínky, za kterých je možné spalování těchto hořlavých látek na 
volném prostranství provádět, zapracováno v místních obecně 
závazných vyhláškách. Pokud obec přímo neupravuje spalování 
látek vlastní vyhláškou, je nutné při spalování dodržovat základ-
ní bezpečnostní pravidla. Spalování je možné provádět pouze 
a na ohništi v minimální vzdálenosti 50 m od okraje lesa. Ohni-
ště musí být bezpečně ohraničeno např. kameny, aby byly pla-
meny pod kontrolou. Spalování se nesmí provádět v době, kdy 
fouká silný vítr a hrozí rozšíření ohně do okolí, a to ani v případě 
přímého dozoru. Je vhodné mít v blízkosti ohniště připraveny 

prostředky k uhašení a nikdy nesmíme odcházet od ohniště, po-
kud není dostatečně uhašeno. Pálení biologického odpadu (např. 
větve, suché listí) na volném prostranství navíc není jediný způ-
sob, jak se zbavit těchto látek, je možné ho zkompostovat, odlo-
žit ve speciálních kontejnerech nebo sběrných dvorech.
Právnické a podnikající fyzické osoby jsou povinny při spalová-
ní hořlavých látek na volném prostranství stanovit opatření proti 
vzniku a šíření požáru se zřetelem na rozsah spalování a nahlá-
sit tuto činnost územně příslušnému hasičskému záchrannému 
sboru elektronickým formulářem, který je možno nalézt na 
webových stránkách www.hzsmsk.cz pod názvem „Pálení kles-
tí“. Hasičský záchranný sbor má pak pravomoc nařídit přijetí 
dalších opatření pro zajištění bezpečného spalování či spalování 
zcela zakázat.
I přes neustálé výzvy ve sdělovacích prostředcích však každo-
ročně dochází ke vzniku požárů způsobených vypalováním sta-
rých porostů, které často končí tragicky s velkými materiálními 
škodami a v nejhorším případě ztrátou lidského života. A proto 
znovu upozorňujeme vypalování suché trávy a porostů je za-
kázáno!

nprap. Ing. Petra Magerová
Hasičský záchranný sbor MSK, územní odbor Opava 

pracoviště prevence, ochrany obyvatelstva a krizového řízení 

Vážení spoluobčané,
 dovoluji si v tomto vydání Budišovského zpravodaje připo-
menout zásady svozu komunálního odpadu v našem městě 
a jemu přilehlých obcích.

Podmínky svozu nádob SKO (popelnic):
Nádoba je přistavena ve svozový den již od 6:00 ho-

din.
 K nádobě musí být bezpečný přístup bez terénních 

překážek.
 Nádoba musí být přistavena max. 1,5 m od okraje 

silnice.
Nádoba musí být v dobrém technickém stavu, aby 

nemohlo dojít k poškození zdraví pracovníků nebo 

svozové techniky.
 Nádoba může být plněna pouze komunálním odpa-

dem nevhodným k třídění nebo popelem (vychlad-
lým).

 Do nádob je přísně zakázáno ukládat žhavý nebo 
mokrý popel, tekuté odpady, hořlaviny, žíraviny, vý-
bušniny, uhynulá zvířata, nebezpečné odpady (barvy, 
lepidla, pesticidy, léčiva, oleje, baterie, akumulátory, 
elektrospotřebiče, zářivky, výbojky…).

 Nesmí být překročena nosnost nádob:
a) popelnice 120 l – max. 60 kg, 
b) plastová popelnice 240 l – max. 110 kg.

  Nádoba nesmí být plněna přes horní okraj.
 Do nádob nesmí být ukládány těžké, přilnavé a ne-

LESY A TECHNICKÉ SLUŽBY

Informace ke svozu směsného komunálního odpadu
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 20. 1. 2015, 13.00 hod. - zjištěna
ležící podnapilá žena na Halaškově
náměstí. Po zjištění, že osoba není
v ohrožení života, si tuto převzali pří-
buzní.

 22. 1. 2015, 12.00 hod. - oznámil
majitel pozemků v Guntramovicích
úmyslné poškozování svého majetku.
Na místě hlídka zjistila, že se zde pohybují tzv. hledači kovů 
s detektorem. Tito na louce kopali díry a vybírali nalezené 
kovové předměty. Osoby byly po projednání protiprávního 
jednání z místa vykázány.

 28. 1. 2015, 10.00 hod. - nalezen ležící muž v prostoru Au-
tobusového nádraží v Budišově nad Budišovkou. Silně pod-
chlazený muž, který byl evidentně v ohrožení života, byl 
hlídkou předán přivolané posádce RZS (Rychlá záchranná 
služba).

 2. 2. 2015, 21.50 hod. - přijata žádost hlídky Policie ČR 
o spolupráci při pátrání po podezřelém řidiči, který před po-
licisty utekl z vozidla při dopravní kontrole. Společná pátra-
cí akce s využitím kamerového systému.

 4. 2. 2015, 22.00 hod. - nalezen ležící podnapilý muž v pro-
storu sídliště. Po zjištění totožnosti si osobu z místa odvedl 
známý, který se v té době již na místě nacházel.

 5. 2. 2015, 17.00 hod. - zjištěn ležící zraněný cyklista na uli-
ci Nábřeží v Budišově n/Bud. Podezření z ujetí od dopravní 
nehody, poskytnutí první pomoci zraněnému. Na místo byla 
přivolána hlídka Policie ČR, která si případ převzala. Osobu 
ošetřila RZS a posléze z místa odvezla.

 7. 2. 2015, 22.00 – 24.00 hod. - na základě žádosti Policie 
ČR Vítkov pátrání po osádce podezřelého vozidla, která se 
měla dopustit závažné trestné činnosti v obci Melč. Spolu-
práce s Policií ČR.

 10. 2. 2015, 10.00 hod. - zjištěn podnapilý ležící muž před 
Kulturním domem v Budišově n/Bud. Po zjištění totožnosti 
osoby byla tato převezena do místa bydliště, kde si jej pře-
vzala rodina.

 18. 2. 2015, 10.30 hod. - oznámil vedoucí pracovník TS 
v Budišově n/Bud. opakované nevhodné parkování vozidel, 
kdy tyto brání ve vývozu kontejnerů s odpadem. Dohledání 
majitele vozidla, odstranění vozidla z místa.

 19. 2. 2015, 19.00 hod. - nalezen ležící muž v prostoru 
Halaškova náměstí. Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že
je osoba v silně podnapilém stavu. Po zjištění totožnosti 
a kontaktování příbuzných si tito muže převzali.

 25. 2. 2015, 20.00 hod. - oznámení odcizení peněz z rodin-
ného domu seniorky. Po příjezdu na místo hlídka zjistila, že 
muž středního věku vylákal ze seniorky lstí větší fi nanční 
částku. Poté z místa odešel. Přádání věci Policii ČR, pátrání 
po podezřelé osobě.

Upozornění Městské policie
Upozorňujeme občany na množící se případy podvodného
jednání ze strany skupiny osob, kdy tyto opakovaně vylákaly
podvodným způsobem fi nanční hotovost s příslibem levného 
nákupu dřeva, případně peníze získaly pod jinou záminkou
a posléze svůj závazek nesplnily.

Výzva Městské policie
Vyzýváme tímto řidiče, aby nenechávali zaparkovaná svá vozi-
dla v místech, kde brání vývozu komunálního odpadu, případ-
ně před vjezdy na místa ležící mimo komunikaci a dodržovali
tak platné ustanovení Zákona o silničním provozu. V případě 
porušení zákona budou strážníci MP nuceni přistoupit k řešení 
tohoto protiprávního jednání formou sankcí, případně i k odta-
žení vozidla. Baroň Milan, vedoucí strážník MP

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE

skladné odpady (zemina, beton, cihly, kamení, štěrk 
z posypů chodníků a komunikací, železný šrot, kar-
tony, větve…).

 Nádoby se musí dát vyprázdnit jejím překlopením do
svozového vozidla.

Technické služby města Budišov nad Budišovkou děkují za 
respektování těchto svozových podmínek.

Ing. Pavel Brodský,
ředitel Technických služeb

města Budišov nad Budišovkou, p. o.

Během září až listopadu 2014 proběhla v Základní škole na Ha-
laškově náměstí v Budišově n. B. realizace projektu „Vybavení 
učebny fyziky a chemie pro ZŠ Budišov n. B.“. Tento projekt byl
podpořen z dotace Regionální operačního programu Moravsko-
slezsko částkou 511 845,35u Kč,
což je 85% z celkových nákladů
projektu. Cílem projektu bylo
zlepšení podmínek a zkvalitnění
výuky předmětů chemie a fyziky
na ZŠ Budišov nad Budišovkou,
a to prostřednictvím moderniza-
ce dvou učeben. Modernizované

učebny byly vybaveny ICT technikou (notebook, tiskárna, da-
taprojektor s plátnem) a odbornými učebními pomůckami pro 
fyziku a chemii – např. sady pro pokusy s vakuem, soupravy pro 
výuku elektromagnetismu, modely benzinových motorů, sou-

pravy pro výuku elektrochemie, 
sady pro výuku ochrany životní-
ho prostředí a mnoho dalších.
Od ledna 2015 jsou tyto moder-
nizované učebny využívány žáky 
5. - 9. tříd pro výuku přírodopisu, 
chemie a fyziky.

Gabriela Roháčová, DiS.

ŠKOLSTVÍ

Projekt „Vybavení učebny fyziky a chemie
pro ZŠ Budišov n. B.“

CZ.1.10/2.1.00/30.01666
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Daří se nám

Lyžařské závody v Polsku

V měsíci únoru a březnu si někteří naši žáci poměřili své doved-
nosti se svými vrstevníky z jiných škol. Adam Poljak z deváté
třídy se v Opavě zúčastnil okresního kola olympiády v českém
jazyce a Jirka Sekerka z téže třídy okresního kola v jazyce an-
glickém. Oba kluci se rozhodně neztratili a umístili se zhruba
v polovině výsledkové listiny.
Své umělecké vlohy si zase poměřili naši malíři a zpěváci
v okresním kole soutěže, která se konala ve Vítkově. Druhé
místo v kategorii duo si s kánonem „Ej padá, padá“ vyzpívaly
Bára Pecníková s Veronikou Novákovou ze sedmičky. Páťačky
Daniela Doubková a Karolína Krásová sice se svými sóly na
umístění nedosáhly, ale zato získaly cennou zkušenost. Stejně
dopadli i starší malíři Kristýna Poláchová ze sedmičky a opět 
i Adam Poljak. Zato ti mladší se činili. V nejmladší kategorii 
měla nejpovedenější obrázek a na prvním místě se umístila prv-
ňačka Simona Zlámalová a hned za ní druhý skončil Karlík Vlk 
z druhé třídy. A to není všechno, i druhou kategorii ovládli naši
malí umělci. První nejlepší kresbu měl čtvrťák Čestmír Veselka
a druhou šesťačka Magdalena Škrobánková.
Inu, výborných malířů máme dostatek – máme jich tolik, že do 
soutěže o nejhezčí poštovní známku jsme letos museli vybírat 
z mnoha nápaditých návrhů. Volba nakonec padla na práci Eliš-
ky Metelkové ze šesté třídy. A že to byla volba šťastná, dokazuje
její ocenění. Jak byla překvapena, když do školy zavítali orga-
nizátoři soutěže ze Střední školy poštovní a logistické v Opavě,
aby jí předali cenu nejvyšší. Eliška vyhrála a může si teď na
dopisy lepit své vlastní známky, dostala celý aršík. Sběratelé,
rychle, než je všechny nalepí.

Kulturou žijeme i dále, do školy zavítalo Divadélko z Hrad-
ce Králové a žáci se zábavnou formou seznámili s hrami  
W. Shakespeara. Tento soubor je náš oblíbený, herci vždycky děti 
nejen pobaví, ale zároveň jim rozšíří jejich kulturní rozhled. Zor-
ganizovali jsme dva zájezdy na divadelní představení do Opavy. 
Starším jsme vybrali hru Zdravý nemocný. Přála bych vám vidět, 
jak se na to ti velcí připravili. Holky v šatičkách a kluci v ob-
lecích, radost pohledět. Až na pár písknutí při potlesku (slabší 
jedinci) musíme děcka pochválit i za chování. Mladší děti zase 
zhlédly představení podle románu Julia Verna Cesta kolem svě-
ta za 80 dní a ty nejmladší ještě čeká muzikál Mrazík. Jenom 
nás mrzí, že někteří rodiče dětem představení nedopřejí, a tím je 
ochuzují o povědomí, jak to v divadle chodí, což také patří k zá-
kladnímu vzdělání. A přitom je to pro mnohé žáky jediná příleži-
tost, kdy mohou divadlo navštívit. Mgr. Lenka Galová

V pátek 6. března 2015 se  děti z naší školy zúčastnily lyžařského
klání o pohár starosty obce Mszana.  Česko – polské závody ve
slalomu se pořádaly v obci Istebna na lyžařském  svahu Zlatý
Gron. Ve čtyřech věkových kategoriích se závodů zúčastnilo
celkem 150 závodníků (100/PL, 50/CZ). Z Budišova jsme  vyr-
azili v 7 hodin ráno a na svahu jsme byli očekáváni o půl desáté.
Bohužel jsme neměli štěstí na řidiče autobusu,  během cesty
jsme bloudili a  na místo dorazili o hodinu později. Stačili jsme
si jen vyzvednout startovní čísla, pospíchali na slavnostní za-
hájení a hurá do závodů. 
I přesto, že ti nejmenší závodníci neměli možnost se před sa-
motným závodem rozjezdit, podařilo se jim dosáhnout na me-
daile. Na 2. místě se umístila Tereza Ambrožová ze 3. třídy,  na
3. místě Daniela Tomandlová ze 6. třídy. Ve stejné kategorii

chlapců se na 3. místě umístil páťák Ondřej Vrba. Úspěšní jsme 
byli i v kategorii středních škol, když  na 2. místě se umístila 
Iveta Bačkovská z 9. třídy. Ve stejné kategorii chlapců se na 
3. místě umístil bývalý žák naší školy Marek Manigati. 
Po celý den nám přálo slunečné počasí,  na svahu panovala do-
brá nálada a lyžovat jsme mohli až do slavnostního vyhlášení 
vítězů, které proběhlo ve 13 hodin. Všem nám z lyžování 
vyhládlo, a proto  přišlo vhod i polední občerstvení v podobě 
smaženého sýra s hranolky. A protože jsme si to všichni moc 
užili a zpáteční cestu zvládli bez bloudění, doufáme, že se někdy  
opět  na podobný l yžařský zájezd  vydáme. 
Závody byly součástí projektu „Zkracujeme vzdálenosti 
prostřednictvím sportu a rekreace“, který realizuje obec Mszana, 
partnerská obec našeho města. J. Holleschová
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Lyžařská školička HOKO

Maškarní bál v MŠ

Když jsme v neděli 8. 2. 2015 odjížděli na jarní lyžařský prázd-
ninový výcvik, neodjížděli  jsme  s obavami, zda bude na čem 
lyžovat, neboť sněhové nadílky bylo letos dost, ale odjížděli 
jsme s obavami, aby se nám v tak hojném počtu – 63  lidí - 
něco nestalo. Naštěstí se naše obavy nevyplnily.
Počasí nám přálo, po většinu týdne bylo slunečno a podmínky 
pro lyžařskou průpravu byly ideální.
Po pondělním rozřazení do 5 družstev jsme začali s výcvikem. 
Ti, co byly s námi poprvé a neuměli ještě lyžovat, získávali 
své první lyžařské zkušenosti, a i když začátky byly pro ně-
koho poměrně těžké, všichni na závěr kurzu zvládli závody 
ve slalomu. Ti, kteří již měli začátky za sebou, pilně trénovali 
a pokračovali ve zdokonalování carvingové techniky. 
Po celodenním poctivém výcviku na sjezdovce se nezahálelo 
ani na penzionu. Mnozí z nás si změřili svoji zdatnost a kreati-
vitu v nejrůznějších soutěžích či hravých aktivitách. 
Nabídku zrelaxovat se v plaveckém bazénu v Šumperku sice 
všichni nevyužili, ale zato večerní lyžování si téměř nikdo ne-
nechal ujít. Zvláště pro začáteční lyžaře to byl velký zážitek. 
*(Večerní lyžování bylo všem dětem uhrazeno z fi nančních 
příspěvků od letošních sponzorů.)*
Děkujeme všem, kteří jste se rozhodli nám jakýmkoliv způ-
sobem pomoci, ať to bylo cestou materiální podpory či for-
mou fi nančního daru. Reklamními předměty a svými dary jste 
udělali radost všem našim svěřencům, kteří si díky vám mohli 
užít pohodové prázdninové lyžování a za svoji snahu, vytrva-
lost a sportovní výkony mohli být obdarováni věcnými cena-
mi. Dovolujeme si uveřejnit jména osob či institucí, které nám 
v uplynulých pěti letech pomohly:

Městský úřad Budišov n. Bud., KRPŠ Budišov n. Bud., R. Koš-
ťál - inSportline Vítkov, Labor Tech - V. Dušek, J. Rotreklová, 
V. Černín, Z. Balaj, A. Kynclová, L. Šimková, T. Vlček, R. Ská-
cel, Š.  Hutník - Vítkov, R. Ščurek, R. Dvořáková, Linaset Bu-
dišov n. Bud,…
Děkujeme, Vaší pomoci si opravdu velmi vážíme.
Na závěr bych za všechny chtěla říct: Celý týden jsme sporto-
vali, bavili jsme se, a protože se nikomu nic nestalo, opravdu 
jsme si to užili. „Strávili jsme společně hezký týden a bylo to
super.“
A věřím tomu, že se mnozí z nás už teď těší, až zase napadne 
sníh a budeme moci opět vyrazit na další jarní prázdniny.

Mgr. J. Holleschová

Jako každý rok i letos jsme v naší mateřské škole přichystali 
pro děti oblíbený maškarní rej. Rodiče měli za úkol připravit 
pro děti libovolný kostým a opět nás velmi mile překvapili 
svou fantazií a kreativitou. V mateřské škole se v tento den vy-
rojila různá strašidla a skřítci, supermani, vodníci, princezny, 
víly a Karkulky, zvířátka a šašci.
V herně pak na všechny děti čekalo překvapení: společná pro-
menáda masek, veselé soutěže, discotanečky a na závěr sladká 
odměna.
Všem se nám to moc líbilo a pěkně jsme si to užili. A tak se 
za rok zase těšíme na nové krásné masky a další maškarní bál.

Pavla Hasalová, učitelka MŠ

Masopust ve Svatoňovicích
V krásném zimním počasí, skoro jako vymalovaném z Lado-
vých obrázků, se v obci Svatoňovice již druhým rokem usku-
tečnila akce s názvem „MASOPUSTNÍ REJ A POCHOVÁ-
VÁNÍ BASY“. 
Masky v průvodu byly veselé a nápadité. Tímto děkujeme 
tvůrcům za jejich snahu a originalitu. Masku medvěda pořídila 
obec z dotačních prostředků místní akční skupiny Opavsko. 
Díky patří také hudebníkům a všem zpěvákům, protože bez 
nich by Masopust nebyl tím „pravým ořechovým“. Nesmíme 
zapomenout ani na všechny organizátory, na svatoňovické hos-
podyňky a jejich pochoutky, fotografy a zejména na děti, které 
se na masopust pečlivě připravovaly.

Rosecká Ivana, Sventková Zdeňka

5
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Vítání jara v mateřské škole

Kdepak se ptáčku schováš?

Se sluníčkem v mateřské škole

I letos jsme v naší Mateřské škole přivítali jaro a v pondělí
16. 3. 2015 proběhl projektový den s názvem: „Vítání jara - vy-
nášení Morény“. Děti se seznámily se starými lidovými tradice-
mi a obyčeji. Za úkol měly přinést si kapesník na výrobu „Mo-
rénky“ a větvičku tzv. „létečko“ - symbol jara a jarní přírody. Ve
třídě si pak společně všechny Morénky zavřely do krabice na

příští zimu a vybarvily si a vystřihly „Klíč k jaru“. Poté jsme se 
všichni přesunuli na školní zahradu, kde si každá třída otevřela 
svým klíčem jaro za doprovodu jarních písniček a básniček. Ne-
chyběly ani různé úkoly a soutěže, za které děti čekala sladká 
odměna. A jelikož nám přálo i počasí, měli jsme opravdu pocit, 
že i k nám konečně přišlo jaro. Evženie Kostecká, učitelka MŠ

V zimním období není lehké pro volně žijící zvířata najít potra-
vu či úkryt tak, aby přečkala bez újmy do jara. Pomoc ptáčkům
přečkat zimní období se rozhodly i děti z MŠ. V rámci projektu 
„Kdepak se ptáčku schováš?“ instalovaly děti společně s uči-“
telkami na různá místa školní zahrady krmítka, která společ-
nými silami nejprve pomalovaly dle své fantazie. Do krmítek 
poté nasypaly různé druhy zrní a už jen zpovzdálí pozorova-

ly, který že ptáček do krmítka přiletí. Také v budově školy se 
během tohoto týdne rozezněly hlasy a švitoření ptáčků. Při 
pohybových hrách to mnohdy vypadalo jako na jaře v ptačím 
hnízdě. Ptáčci z ponožek sice tolik křiku nenadělali, ale radost 
z nich za to úsilí při jejich výrobě stála. 

Zdeňka Sventková,
učitelka MŠ

S blížícím se jarem na nás čeká v mateřské škole spousta činností 
a zážitků, které sice můžeme dělat i v jiném ročním období, ale
přece jen na jaře … na jaře je to jiné. Po šedé, studené zimě je 
každý z nás rád za trochu tepla od sluníčka, nebo za hezkou jarní
kytičku v trávě. Co nás tedy kromě „jara“ v mateřské škole čeká?
Jsou to různé projekty zaměřené především na přírodu a svět ko-
lem nás. Také za námi přijede divadlo nebo naopak my pojedeme

na výlet. Krásným dárkem nejen pro maminky k jejich svátku, ale 
pro všechny dospěláky bude každoroční vystoupení dětí z MŠ, 
kde se děti pochlubí, co se za čas strávený v mateřské škole na-
učily. Nezapomeneme ani na děti, které zatím do mateřské školy 
nechodí, zápis dětí do MŠ proběhne ve dnech 28. 4. (MŠ Budišov 
nad Budišovkou) a 29. 4. (MŠ Svatoňovice). Těšíme se na vás 

Bc. Sventková Zdeňka, u čitelka MŠ Svatoňovice
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Jarní prázdniny v Dětském domově

Cenu Jana Zajíce letos ovládli studenti gymnázia

Letošní jarní prázdniny jsme vyrazili na hory do Jeseníků. 
U nás doma už sice sníh nebyl, ale hory nezklamaly a přivítaly 
nás sněhovou nadílkou. Bydleli jsme v útulné chatě, Sedmi-
krásce. Ti zdatnější v lyžování nebo snowboardování si užili 
každodenní lyžovačku ve skiareálu Kopřivná. Menší děti řádi-
ly ve sněhu s tetami a strejdou. Nechyběla bobovačka, sáňko-
vání, koulování a skákání do sněhu. Všichni jsme si nakonec 
vyzkoušeli lyže a učili se pod dohledem instruktora a tet, snad 
to do příštího roku nezapomeneme . Na závěr jsme kolem 
„naší“ Sedmikrásky postavili několik kamarádů sněhuláků, 
kterým nechyběl pořádný úsměv - podle fantazie našich dětí. 
Počasí nám přálo a sluníčko svítilo téměř celý pobyt, mohli 

jsme proto být na horském vzduchu od rána do večera - až jsme
málem zapomněli zlobit. Každý večer jsme do jednoho padli
do postelí a těšili se na další den.

Barča Bučková, pedagogický pracovník DD
*

Kromě lyžovačky o jar-
ních prázdninách se děti
z dětského domova zú-
častnily také dalších za-
jímavých akcí a soutěží
- několik medailí přivezly 
např. z plaveckých závo-
dů v Opavě, 3. místo pak 
z volejbalového turnaje 
v Lichnově. Hezká a milá 
byla tradiční Merenda -
zábavné maškarní odpo-
ledne v Hranicích na Mo-
ravě, nebo účast na turnaji
v deskových hrách ve Ful-
neku. A děti určitě nebudou zahálet ani v budoucnu - už teď je 
čeká jaro plné soutěží a závodů, u kterých (kromě vítězství) 
jde hlavně o pohodu, setkání s kamarády a chuť soutěžit a něco 
dokázat. Daniel Štencel, pedagogický pracovník DD

Již třiadvacet let se v našem městě uděluje mladým lidem za 
mimořádné aktivity Cena Jana Zajíce. Za rok 2014 ji v pá-
tek 20. 2. 2015 z rukou představitelů města převzali dva žáci 
gymnázia - Adéla Kalužová z kvarty (v I. kategorii do 15 let) 
a David Machač ze septimy (ve II. kategorii do 20 let). Oba 
dva mají vynikající studijní výsledky a řadu zájmů, které je 
přivedly do reprezentačního sálu Městského úřadu ve Vítko-
vě právě v tento slavnostní den. Adéla Kalužová dlouhodobě 
sklízí úspěchy v mažoretkovém sportu, ale také v soutěžích 
recitačních a pěveckých. David Machač je pak úspěšným bio-
logem s výtvarným nadáním.
Předávání ceny se po celou dobu neslo, jak je již dlouhodobou 
tradicí, ve slavnostním duchu, kdy úspěšným mladým lidem 
přichází poblahopřát představitelé z řad politiků, školy, ale 
i nejrůznějších spolků a organizací. Závěrečnou tečkou vždy 

bývají koncerty, které mívají vysokou kvalitu. Letošní vystou-
pení vokálního souboru Gentlemen Singers tak nebylo výjim-
kou a sklidilo nadšený potlesk všech přítomných.
Nyní nám ale dovolte, abychom dali prostor i oceněným, Adé-
le Kalužové a Davidu Machačovi.

„Předávání Ceny Jana Zajíce na mě udělalo velký dojem. Už 
od prvního vkročení do sálu Městského úřadu na mě padla
slavnostní atmosféra. Velmi si vážním ocenění, které jsem zís-
kala, a bylo mi předáno panem starostou. Tato cena je pro mne 
velkým a příjemným překvapením. Jsem za něj velmi šťastná. 
Úžasné bylo také zakončení udílení Ceny Jana Zajíce koncer-
tem sboru Gentlemen Singers, který byl nádhernou tečkou za
celým večerem. Věřím, že tito všestranní zpěváci zaujali všech-
ny osoby sedící v sále.“

„Předávání Ceny Jana Zajíce pro mě byla velmi zajímavá 
společenská zkušenost a celkově velmi pěkná a vydařená akce 
Města Vítkova. Velice mě potěšilo setkání s panem Bělobrád-
kem i sourozenci Jana Zajíce, kteří mi přišli jako velmi opti-
misticky naladění a sympatičtí lidé. Po předávání cen a dárků 
bylo zajímavé poslechnout si krásné a zároveň vtipné pěvecké 
vystoupení sboru Gentlemen Singers z Hradce Králové. Celá
akce byla nakonec ukončena ve školní jídelně Základní ško-
ly a gymnázia Vítkov, p. o., kde bylo nachystáno pohoštění 
a všichni přítomní si tak mohli ještě v klidu vzájemně pohovořit 
a vstřebat dojmy ze zmíněné akce.“

Oběma oceněným bychom chtěli tímto ještě jednou poblaho-
přát k Ceně Jana Zajíce a popřát do dalších let mnoho úspěchů.

třídní učitelé Mgr. Helena Kozlová 
a Mgr. Miroslav Bučánek

zahálet ani v budoucnu už teď je
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Střední škola, Vítkov-Podhradí, p. o. úspěšně
zrealizovala odbornou stáž svých žáků v zahraničí

Rok 2014 byl rokem velkých změn v principech předkládání
žádostí pro odborné stáže u Národní agentury se sídlem v Pra-
ze. Došlo nejen ke změně v názvu programu „ERASMUS+“,
ale nově ležela na všech subjektech především velká adminis-
trativní zátěž. Organizace, které se ucházely se svými žádost-
mi o grant u Domu zahraniční spolupráce, který nyní veškeré 
aktivity dříve spojené s programy Leonardo da Vinci, Comenius,
Grundtvig aj. koordinuje, tak musely prokázat opravdu zdatnost 
nejen v tom, jaké projekty jsou schopny vymyslet, ale také šlo
o schopnost reagovat na náročné požadavky Evropské komise.
Jsme proto nesmírně rádi, že k fi nanční podpoře byla vybrána
také naše žádost s názvem „Jak to chutná u sousedů – exkur-
ze (nejen) do krajových specialit“, která byla připravena pro
žáky oboru Kuchař-číšník. Jejím cílem bylo vyslat 12 žáků na
14 dní na Slovensko do odborné školy – Stredná odborná škola
obchodu a služieb Dolný Kubín - kde pak připravovali kulinář-
ské krajové speciality z oravské a slovenské národní kuchyně,
zvěřinové pokrmy, obsluhovali hosty v místní restauraci a mimo
jiné také reprezentovali Českou republiku a samozřejmě svou
školu. Stáž se konala v době od 22. února do 7. března 2015.
Žákům byla poskytnuta fi nanční podpora na veškeré organizační

a pracovní náležitosti, které se stáží souvisely – příspěvek na do-
pravu, pojištění odpovídající charakteru pobytu, zajištění ubyto-
vání, celodenního stravování, pracovní oděv a v neposlední řadě 
také zajištění materiálu, ze kterého byly pokrmy připravovány 
po dohodě se slovenskou stranou.
Jejich výkony pak na praxi koordinovaly a hodnotily česká a slo-
venská učitelka odborného výcviku a po úspěšném absolvování 
stáže jim bylo vydáno osvědčení s názvem EUROPASS Mobi-
lity, který deklaruje délku a obsah stáže a je dokumentem, který 
by mohl budoucím absolventům umožnit efektivnější a snazší 
vstup na pracovní trh.
Celková výše grantu, který byl pro tento projekt schválen, činila 
15.940 euro, přičemž většina administrativních a fi nančních zá-
ležitostí ležela samozřejmě na bedrech vysílající školy a jejich 
zaměstnanců.
Za fi nanční podporu jsme tímto velmi rádi, protože věříme, že 
je to aktivita, která může pomoci motivovat naše žáky k většímu 
zájmu o svůj obor a která jim snad také může pomoci sehnat 
pracovní místo po absolvování studia. Proto i na rok příští chys-
táme v partnerství s toutéž organizací velmi zajímavý počin, 
který bude spočívat v odborné přípravě na barmanskou činnost, 
a sa mozřejmě nebude chybět slovenská národní kuchyně.

Jaroslava Dokoupilová, ředitelka školy

a pracovní náležitosti které se stáží souvisely příspěvek na do

V pátek 13. března do klubu Šatava zavítali herci 
z Pardubického divadla Do houslí se svou komedií 
s názvem „Výročí“. Tato divadelní komedie se her-
cům opravdu povedla a zpříjemnila tak snad páteční 
večer všem divákům. 
Z článku herců cituji: „V místním klubu Šatlava jsme 
hráli od 20:00 hodin a bylo plno. Navíc musíme
přiznat, že takhle domáckou, příjemnou a milou at-
mosféru, která panovala v Šatlavě, jsme nezažili už 
hodně dlouho. Děkuje me proto panu Poljakovi, že si
nás našel a pozval nás k sobě do Budišova, a pevně 
věříme, že to nebylo naposledy.“ Pokud vše dob-
ře dopadne, můžou se Budišovští těšit na komedii
„Když se zhasne“ a to už tento podzim.“

Mgr. Iveta Stojanová

Divadlo v Šatlavě

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU
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Letošní poslední únorový den byl obzvlášť v Podlesí přiví-
tán s velikým napětím, netrpělivostí, s trochou trémy, ale také 
s očekávaným pádem pomyslného balvanu ze srdcí několika 
lidiček, kteří na tento den připravili vše nezbytné pro zdárné
uskutečnění dosud největší a nejnáročnější akce – Prvního
plesu SPOLKU ZA NAŠE PODLESÍ.
Přípravy začaly hned poté, co členové spolku vybrali ze dvou 
možných míst konání plesu to vítězné, a poté, kdy majitel 
společnosti LaborTech pan Vladan Dušek souhlasil, že se tato
superakce uskuteční v prostorách této fi rmy. Začal kolotoč za-
řizování a jednání, který je znám všem, kteří měli někdy na 
starost organizaci jakéhokoli bálu. Vše však proběhlo přesně 
podle našich představ, takže poslední týden před začátkem ple-
su se mohly začít již tak krásné prostory společnosti Labor-
Tech  měnit na ještě krásnější prostory, které si v ničem neza-
daly s reprezentativními prostorami mnoha kulturních stánků, 
k akcím tohoto typu speciálně určeným.
Účastníci plesu se tak po příchodu nestačili divit, že se nena-
cházejí v nitru úspěšné strojírenské fi rmy, ale vlastně se ocit-
li ve vyzdobeném sále, hodném uskutečnění této výjimečné 
akce. Vše navíc podtrhovalo to, že jsme se rozhodli tento ples

pojmout jako „retroples“, takže se sál začal naplňovat návštěv-
níky v dobových šatech vytažených z půd, sklepů, vypůjče-
ných od známých, „vyhrabaných“ v secondhandech či VE 
vlastnoručně připravených a přešitých modelech třeba i z ob-
dobí mezi světovými válkami.
Po úvodních uvítacích slovech předsedkyně spolku Liduš-
ky Duškové a po společném zazpívání „Podlesácké hymny“ 
vše začalo naplno. Na parketu se začaly scházet vážené dámy 
s parukami v retro šatičkách a apartních kloboučcích ze třicá-
tých let v doprovodu pánů v kalhotách do zvonů a barevných 
batikovaných košilích s hřebenem v zadní kapse s příslušníky 
hnutí Hippies, vše doplňovali chlapci s afroúčesy či hoši ala 
Melody Makers Ondřeje Havelky.
Zpestřením večera pak bylo vystoupení baletního kvarteta slo-
ženého ze čtyř zkušených baletních mistrů hmotnostní kate-
gorie nad 100kg, kteří předvedli netradiční nastudování části 
baletu P. I. Čajkovského „Labutí jezero“.
Hosté se sotva stačili vzpamatovat z nevšedního kulturního 
zážitku a již se na ně hrnul další umělecký kousek v podobě 
postupně se zrychlujícího, do neskutečného tempa gradujícího 
tance striptérky neurčitého věku, neurčité vizáže. Tuto neur-
čitost zcela jistě způsobil bezchybný nápaditý kostým a také 
maskování striptérky zcela znemožnilo její identifi kaci. Strip-
térka byla natolik uchvácena svým výkonem, že se v zápalu 
vystoupení jaksi zapomněla svlékat, což, uznejte, je u striptýzu 
poměrně závažný nedostatek. Vše však přihlížející společnosti 
vynahradila rychlým střídáním partnerů (tanečních), neopako-
vatelnými krokovými kreacemi, a po skončení svého vtipného 
čísla tak sklízela zasloužené ovace.
Pravým vyvrcholením večera po linii kulturní však bylo ta-
neční vystoupení našeho dámského kvarteta, které předvedlo 
prvotřídní kankán na motivy a hudbu notoricky známé pasáže 
z fi lmu Limonádový Joe. Čtveřice dívek v krásných černo-

První ples SPOLKU ZA NAŠE PODLESÍ

ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ A SPORT

V neděli 15. března se z Kulturního domu stala říše po-
hádek se spoustou princezen, čarodějů, broučků i jiných
pohádkových bytostí. 
Program byl hned na začátku obohacen vystoupením
mažoretek Mateřské a školy a také tanečním vystoupe-
ním děvčat Základní školy. Za krásné vystoupení dě-

kujeme mažoretkám i tanečnicím a jejich učitelkám.
Plný sál nadšených dětí, veselé hry, soutěže o ceny, 
tombola, modelování balónků a pohádková diskotéka 
provázela všechny po celé odpoledne. A to je přesně 
jeden z okamžiků, kdy si Středisko volného času říká: 
„A jó, má to smysl.“  Mgr. Iveta Stojanová

Velké maškarní dovádění – z pohádky do pohádky
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-červených kostýmech předvedla „nástup na plac“ takovým
způsobem, že by zbledla závistí i samotná Tornádo Lou, aby
poté svým výkonem strčila do kapsy nejednu profesionální
taneční skupinu. Děvčata také sklidila zasloužený bouřlivý
potlesk a musela rozohněným retro divákům několikrát při-
dávat.
Po tomto vygradování večer plynul dál, parket byl neustále plný
tančících retro hostů. Vzrušení přineslo losování bohatého košíku
darovaných cen. K hlavním výhrám patřila například LED tele-
vize, retrorádio s gramofonem a CD přehrávačem, další dva typy
retrorádií, kávovar Braun, nádherné ručně vyráběné repliky histo-
rických motorek a automobilů a mnoho dalších hodnotných cen.

Co dodat závěrem?  Snad „JEN“: Velké poděkování patří všem
sponzorům, kteří jsou zveřejněni na stránkách www.podlesi-
nadodrou.cz, v neposlední řadě všem nadšeným organizáto-
rům, kterým šlo opravdu o to, aby Podlesí opět nastolilo časy
aktivní, přátelské vesnice. Že se to povedlo, dokazovala telefo-
nická poděkování, vyjádření spokojenosti zúčastněných, emai-
lové zprávy opěvující vynikající atmosféru a již nyní zájem
o informace o termínu konání druhého ročníku plesu. Těšíme 
se na další setkávání a doufáme, že i budoucí akce pořádané
SPOLKEM ZA NAŠE PODLESÍ budou důstojnými a moti-
vujícími setkáváními všech těch, kterým není jedno, jak se dá
v naší vesnici žít. Lída a Mirek Ondrovi

V průběhu celého roku se snaží naši zaměstnanci připravovat 
pro uživatele aktivizace a zábavu, která odpovídá jejich potře-
bám a přáním. I následující proběhlé akce se nesou v duchu
tohoto záměru.
K únorovým akcím již tradičně patří masopustní rej s prů-
vodem masek, občerstvením domácími koblihami a zpívání
s harmonikou. Letos jsme si to pořádně užili, neboť písničky
zpívali masky s harmonikářem venku na prostranství domova.
Velmi úsměvné bylo i pásmo říkadel k hospodyni - ředitelce
domova.
Po skončení masopustního reje na nádvoří jsme pod vedením
harmonikáře zpívali a hodovali na každém oddělení.  
Další akcí, která udělala velkou radost našim ženám, byla osla-
va MDŽ. Při této příležitosti jsme požádali o spolupráci děti
z Mateřské školky v Budišově nad Budišovkou, které předaly
našim ženám tradiční červený karafi át a připomenuly jim dobu
oslav MDŽ. Děti s paní ředitelkou a paní učitelkou připravily
krásné pásmo básniček a písniček. Za pěkné vystoupení chce-

me jménem zaměstnanců a uživatelů Domova Letokruhy všem
zúčastněným dětem a vedení velmi poděkovat. 

Bc. Vladimíra Svobodníková,  sociální pracovnice

Organizace již několik let spolupracuje s dobrovolníky. Dobro-
volníci z Vítkova u nás zajišťují canisterapii. Z Budišova k nám
docházejí dva dobrovolníci. Jeden zajišťuje hudební doprovod 
na klávesy pro pěvecký sbor Domova Letokruhy a druhý se vě-
nuje čtení knih a časopisů. Práci vykonávají zdarma a patří jim
velký dík. Stále bychom přivítali i další, kteří chtějí pomáhat.
Naším cílem je do volnočasové činnosti zapojit i další oso-
by – dobrovolníky, kteří naplní všední dny našich uživatelů,
a přispějí tak ke zkvalitnění poskytovaných služeb. Náplní
dobrovolnické činnosti je např. trávení volného času s uživate-
li domova formou povídání či naslouchání, poskytnutí společ-

nosti pouhou přítomností, doprovázení na nákupy, procházky,
hřbitov, či četba z knih a časopisů.
Dobrovolnictví je určité umění pomáhat druhým, potřebným.
Dobrovolníkem se může stát v podstatě kdokoli, protože ka-
ždý z nás umí něco, co může poskytnout druhým. Principem 
práce dobrovolníků je, že nabízejí svůj čas, zkušenosti, energii
a zájem bez nároku na odměnu. Pracují jen tolik, kolik mo-
hou a chtějí, tak, aby jim práce přinášela radost a uspokojení. 
Pokud se najdou lidé, kteří mají chuť a sílu pomoci druhým,
v mnoha případech i sobě, ráda je přivítám u nás v domově.

Mgr. Kamila Molková, ředitelka

připravuje v tomto roce následující koncertní vystoupení:

 5. 4. Jarní koncert /Kamenka
 16. 5. Svátky písní /Odry
29. 5. Noc kostelů /Vítkov
7. 6. Hudba sbližuje - vystoupení se Smíšeným 

komorním sborem Harmonia /Hranice
13. 6. Společné zpívání s dětským pěveckým 

sborem Skřivánek /Suchdol nad Odrou 
 14. 6. Koncert - evangelický kostel /Vítkov
 4. 7. Vítkovský komín /Vítkov

Adventní koncertní turné věnované tvorbě a životu J. J. Ryby:

 29. 11. Adventní koncert ve Fulneku
 6. 12. Adventní koncert v Čermné
 13. 12. Adventní koncert v Březové
 20. 12. Adventní koncert v Libhošti 
 26. 12. Vánoční koncert v Hranicích 
 28. 12. Vánoční koncert ve Vítkově

Všem, kteří rádi zpívají a chtěli by rozšířit naše řady, sdělujeme, že 
pravidelné zkoušky sboru jsou každou středu v 17.30 hod. v Kul-
turním domě ve Vítkově. Mgr. Marie Čurdová

Domov Letokruhy žije v duchu tradic

Dobrovolnická činnost v Domově Letokruhy

Smíšený pěvecký sbor Komenský, z. s.
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Sluníčko ukazuje pomalu svoji sílu, motokrosové tratě jsou 
připraveny a kolotoč závodů začíná. 
Zdenek Foltýn ladil formu na kempu Honzy Brabce v Dubňa-
nech. Nepříjemné zranění z podzimu má vyléčené, a tak může 
startovat na prvních závodech. Erik absolvoval desetidenní 
kemp v italském Fermu pod vedením Radka Tomana. Vystřídal 
několik tratí s různým povrchem a obtížností. 13. - 15. 3. 2015 
odjel na týmové soustředění na pískovou trať do Boršic. Pak už 
následuje první republikový závod v Netolicích a Evropský 
sedmidílný seriál.
Enduráři také trénují venku a čeká je první závod 4. dubna 
2015 na trati v Budišově nad Budišovkou, kde místní AMK 
pořádá první závod seriálu AZ Pneu 2015. Do závodu zbývá 
několik týdnů, a tak se trať v Liščí kotlině pomalu připravuje. 
Pokud to počasí umožní, tak by mělo vše klapnout na jedničku. 
Jezdci se na místní trať tradičně těší. Patří do těch obtížnějších 
a bude se určitě na co dívat.
Sezóna 2015 startuje. Klukům přejme co nejlepší výsledky 
a divákům hezkou podívanou. Za AMK Milan Švidra

Myšlenka uspořádat střeleckou soutěž za pomoci refl ektorů uzrá-
la. Uspořádali jsme 25. února 2015 přátelské posezení s dobrým 
gulášem, následované po setmění novou zajímavou akcí.

Jak napovídá název, pro bezpečnost na střelnici bylo každému 
účastníku doporučeno mít sebou neoslňující přenosnou lucernu.
Zkrácený popis průběhu střeleb: Za svitu refl ektorů se startující 
směna na pokyn řídícího střelby připravila ke střelbě a nahlásila 
dle čísla stanoviště připravenost. Refl ektory zhasly a rožnuly, což 
byl signál ke střelbě. Po stanoveném čase refl ektory zhasly, což 
znamenalo konec střelby, pak opět rožnuly. Proběhla kontrola 
zbraní a šlo se k terčům zapsat výsledky a zalepit terče. 
Pro zvýšení atraktivnosti bylo možné zúčastnit se čtyř kategorií 
z osmi vypsaných. Pro zápočet byly sečteny tři nejlepší výsledky.
Soutěže se v tomto prvním a trochu tak zkušebním kole aktivně 
zúčastnilo osm závodníků. Aktivně znamená při těchto akcích 
spoluúčast na činnostech potřebných pro průběh i zázemí soutě-
že. Vítězem se stal Pavel Opletal ml., druhý se umístil Stanislav 
Stuchlík a třetí byl Pavel Opletal st. Kompletní a i další výsledky 
našich soutěží najdete na našich webových stránkách.
Zůstává tedy po pěkné akci poděkovat všem přítomným na 
soutěži za zodpovědný přístup a respektování poučení o bez-
pečnosti. Pavel Opletal st. za AVZO Budišov n. Bud .

AMK – první závody již koncem března 2015

Moravská lucerna

ŠK Pogo Budišov má medaili ze soutěže družstev!
Do konce šachové sezony soutěží družstev chybí provést už 
jen několik málo tahů, přesněji řečeno: zbývá nám dohrát po-
slední utkání. Před tímto posledním utkáním ale můžeme smě-
le konstatovat, že sezona dopadla úspěchem, neboť v koneč-
ném účtování Okresního přeboru Opava obsadíme bronzovou 
pozici!   
„A“ družstvo Pogo Budišov jsme minule opustili po 6. kole 
na 2. místě tabulky. V 7. kole jsme na domácí půdě přivítali 
největšího favorita celého okresního přeboru, družstvo z Dol-
ního Benešova, a v bojovném zápase se nám podařilo udržet 
neporazitelnost, když jsme remizovali 4-4. V dalších dvou 
utkáních jsme s přehledem splnili roli favoritů na vítězství pro-
ti týmům z dolní poloviny tabulky při shodných výhrách 5,5-

2,5. Malou kaňkou na krasojízdě bylo utkání předposledního 
kola, ve kterém jsme utrpěli první prohru v sezoně od týmu 
z Velké Polomi. I přes prohru nás o konečné 3. místo již nemů-
že nic připravit.
„B“ družstvo Pogo Budišov v okresní soutěži Opava bodovou 
ztrátu na první čtyřku v posledních dvou kolech základní části 
nedohnalo. Po smolné prohře v Kravařích jsme se se sezonou 
rozloučili pěknou výhrou proti „E“ družstvu Dolního Bene-
šova, nicméně to stačilo jen na konečnou 7. příčku v tabulce 
a do play-off, do kterého postoupily první čtyři celky, jsme 
se neprotlačili.  Před sezonou byly ambice malinko vyšší, ale 
rezerva svůj účel splnila, neboť všichni hráči oddílu tak byli 
v zápasovém vytížení a v případě potřeby mohli bez obav kdy-
koliv zaskočit v „A“ družstvu.

Šachový koutek



Mládež: 
Posledním únorovým
dnem byl v Opavě do-
hrán letošní ročník sé-
rie turnajů pro mládež
našeho okresu, tzv.
Grand-prix.  Z naše-
ho oddílu se jako tra-
dičně zúčastnili kluci
Kája a Vašek Demelovi
a mezi 29 účastníky se
opět neztratili. Karel za-
hrál svůj standard a vy-
bojoval 4 body. Vašek 
byl v turnaji úplně nej-
mladší ze všech a ten-
tokrát se opravdu blýs-
kl a uhrál moc pěkných
2,5 bodů. V celkovém
pořadí Grand-prix se
oba shodně umístili na
5. místě ve svých kate-
goriích, Kája do 18 let 
a Vašek do 10 let. To
aby se kluci nehádali,
kdo je lepší :)
Oběma tímto gratulu-
ji k pěknému výkonu
a doufám, že jim přimě-
řené zaujetí pro šachy
vydrží i nadále!

Za ŠK Pogo Budišov
Slavomír Jaššo
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Tak se nám konečně trošku udělalo jarní počasí a konečně jsme
mohli začít se stopami. Tímto moc děkuji vlastníkům, kteří
nám naše čuchací aktivity na svých pozemcích tolerují. Oprav-
du se snažíme nezanechat po sobě žádné „stopy“. Na cvičáku
už jsou úpravy také v plném proudu, ale k dokonalosti to má
ještě daleko. Teď se soustředíme hlavně na přípravu květno-
vých zkoušek, kterých se zúčastní naši členové, ale i kamará-
di z Krnova a Albrechtic.  Prubířským kamenem je zkouška
BH, bez které nelze pokračovat v dalších stupních. Copak na
tréninku, to by šlo, ale zkouška je zkouška, bez pomůcek, ale

s nervozitou, s rozhodčím a se spoustou dalších nepředvídatel-
ných věcí. A to není nic jednoduchého, zvláště pro benjamínky,
kteří si tím musí projít poprvé.
Náš klubík se zalíbil dalším kynologickým nadšencům, není
nás sice mnoho, ale všichni členové jsou aktivní. Začali jsme
se scházet i v úterý a vždycky je nás dost na to, abychom se 
dostatečně věnovali výcviku a vzájemně na sebe „dohlídli“.
Až budu psát příště, bude už po zkouškách a já si přeju, abych
se mohla pochlubit stoprocentní úspěšností. Ten první krok je
sice malý, ale strááášně důležitý! Mgr. Lenka Galová

Chystáme se
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K potření zde panujícího protestantismu a za účelem obrácení 
kacířů poslal kardinál Dietrichstein roku 1612 z Olomouce do 
Budišova a Libavé dva jezuity.
Opakující se hladomor v roce 1618 donutil lid, jak uvádí kro-
nikář, péci chleba ze slaměné řezanky. Roku 1621 se zde pak 
odehrála bitva mezi slezskými rytíři a Poláky, kteří byli vyslá-
ni na pomoc císařským oddílům, přičemž z posledních zmíně-
ných padlo na bojišti 100 mužů.
Obce biskupského panství Města Libavá zaslali 8. června 1622 
na úřad panství v Budišově prosbu, aby byli chráněni před dán-
skými vojsky a útlakem:

„Panskému úřadu v Budišově.
S hluboce ztrápenou myslí kvůli neúměrnému obležení zde 
usídlených dánských dragounů a pěchoty jsme my, chudí lidé, 
donuceni v nejhlubší pokoře hledat u Vás útočiště a se stížnos-

tí přednést, že naše panské obce jsou sužovány neskutečnou 
válečnou bídou. Bitky, rvačky, vloupání se do cizího majet-
ku jsou ze strany téhle hrubé soldatesky na denním pořádku. 
Nešetří ani chudých, vdov a sirotků, jejichž pláč a nářek by 
k životu i kámen přiměly. Z tohoto důvodu prosíme co nejponí-
ženěji, aby panský úřad našel prostředky a cestu, abychom my, 
chudí lidé, kteří sotva máme do úst suchý chléb a musíme často 
trpět hladem, byli uchráněni tohoto obtížného cizího vojska, 
abychom v klidu mohli znovu obdělávat naši rodnou hroudu. 
S pozdravem doufajíce ve Vaši milostivou ochranu obce pan-
ského úřadu Budišov a Města Libavá.“

Nejvíce město trpělo v obležení 11 kompanií (rot) Mansfel-
dova oddílu, které město obléhaly roku 1623 po dobu 11 týd-
nů, a vojsko donutilo obyvatele, aby jim poskytovali stravu, 
všechno následně snědli a město zpustošili. 
V důsledku zá-
sahu bleskem
roku 1627 na
den sv. Proko-
pa (4. červen-
ce) došlo k to-
mu, že kostel
vyhořel a žá-
rem se rozta-
vily všechny
zvony. Když
pak následují-
cího roku té-
hož dne v dů-
sledku bouře
a blesku lehlo
popelem sel-
ské stavení,
učinilo město
přísahu, že bu-
de tento den vždy s úctou oslavovat.
V době invaze Švédů roku 1642 bylo město donuceno zaplatit 
nepříteli výpalné ve výši 500 říšských tolarů, což ho bohužel 
neuchránilo předtím, že vojáci město zplundrovali a zapálili. 
Při tomto požárů shořel kostel, fara, škola, 117 domů, 3 obecní 
domy, pivovar a strážnice. Po celou dobu invaze 1642 – 1650 
se lidé zdržovali v lesích. Výše vybraných kontribucí pro pan-
stvo se vyšplhala na 40 tisíc říšských tolarů. V tomto čase také 
vypukl obrovský hladomor.
V září roku 1651 byla vybudována kostelní věž. Roku 1656 
zde bylo 34 měšťanských domů s právem vařit pivo. Když 

Historie Města Budišov nad Budišovkou II 
(od roku 1612 do roku 1830)

ZAJÍMAVOSTI ZE SOUČASNOSTI A HISTORIE
Vážení čtenáři,
následující článek z historie našeho města sice není tak obsáh-
lý jako ten předešlý a jistě by si některé zmínky (bitva u Gun-
tramovic, výstavba kostela) zasloužily více pozornosti autora 
knihy „Heimatbuch für den Bezirk Bärn einschließlich der 
Nachbargemeinden des Bezirkes“. Ten se však některým kapi-
tolám věnuje podrobněji v souvislosti s historií místních částí 
(Guntramovice), na které jistě během roku přijde také řeč.

Ocitáme se uprostřed 17. a 18. Století, které zejména pozna-
menaly nájezdy Dánů, Švédů, Prusů, čímž neskutečně trpělo 
obyvatelstvo města. Jinak si kronikáři spíše všímali zásadních 
negativních událostí (nemoci, požáry) nežli tím, aby budoucím 
generacím líčili, kterak město vzkvétalo. Pozitivnější zprávy 
jsou obsahem až let a desetiletí následujících, na které se pak 
můžete těšit v dalším čísle BZ.

Natálie Jaššová, překladatelka textu knihy

y s úctou oslavovat
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roku 1691 na tzv. Černou neděli (1. neděle postní, pozn. pře-
kladatele) propukl ve městě požár, lehly ¾ náměstí popelem,
krom jiného také 13 domů, pivovar a jednopatrový dům.
11. května 1700 zrušila Biskupská správa v Kroměříži vrchním
statkům Budišov a Libavá robotu z povozů a úroků. 13. února
1702 dále dekretovala, že měšťanstvo je oprávněno díky pri-
vilegiu udělenému biskupem Markem Khuenem provozovat 
tkalcovský cech - obchod s přízí, a 8. ledna 1704 dále uvedla,
že celá obec může kdykoliv po rozdělení stavebních nákladů
sladovat ječmen v nově postaveném sladovnickém domě.
Roku 1737 zde řádily černé neštovice, na které zemřelo přes
50 osob. Roku 1745 byl znovu vystaven kostel.  
V průběhu Sedmileté války rozšířily kurhesenské vojenské
oddíly, které zde byly umístěné, ve městě roku 1758 mor, na
který vymíraly celé rodiny. Zároveň 1. května roku 1758 prošla
městem pruská armáda s 13 000 muži a 2000 vozy s cílem ob-
léhat Olomouc. Město Budišov zpustošili natolik, že se škoda
vyšplhala na 7500 zlatých (fl orinů/guldenů). Za touto kolonou
následovalo 23. května dalších 900 mužů a 923 vozů s pro-

viantem. Budišov musel společně s dalšími obcemi dodávat 
pruskému vojsko obilí a platit kontribuce. Opětovně pak Budi-
šovem projížděly stovky pruských vozů se střelným prachem,
olovem a krmivem pro koně. 
4. července přepadl jeden pruský vojenský oddíl město a nutil
je k úhradě výpalného ve výši 300 dukátů spolu s dodávkami 
slámy, sena apod. ve výši 2000 zlatých. Osm dní nato vpocho-
dovala do města celá c. a k. rakousko-uherská armáda čítající
18 000 mužů a zůstala na území města až do 24. července té-
hož roku. Až do 15. července byl hlavní vojenský stan přímo
ve městě, poté byl přemístěn do Guntramovic. 
Obrovský požár pak zničil město 8. srpna 1828, kdy shořelo
89 domů, 9 stodol, pivovar a masna. Požár tak způsobil škodu 
ve výši 70 221 zlatých.
Roku 1830 občané pozbyli díky opatření soudu práva brát dříví
z městského lesa, stejně jakož i výsadního práva pálit kořalku, 
které spočívalo jakožto právo singulární na domech a za sta-
rostování Karla Josefa Krause bylo změněno na právo komu-
nální (obecní).

V pátek 23. ledna se v Budišově uskutečnil již sedmý Charitativní ples pro Jakuba 
a sdružení Parent Project. Ples zahájila začínající kapela žáků deváté třídy ZŠ 
Budišov „Špatnej Akord“ a poté vystoupila a publikum ohromila svým zpěvem 
a tancem devítiletá Alexandra Volkmerová, která své vystoupení zakončila 
tancem s nemocným Kubíčkem. Celý večer vyprodaný sál bavila skupina BTJ 
NOVA z Krnova. V průběhu večera byl také předán zástupcům sdružení Parent 
Project šek v hodnotě 10.000 Kč na výzkum a budoucí léčbu Duchennovy 
svalové dystrofi e.
U příležitosti tohoto Charitativního plesu probíhala také internetová dražba 
fotbalových a hokejových dresů a majitelům byly tyto vydražené dresy také předány. 

Jednalo se o dres fotbalisty Petra Švancary  
s podpisem, dres brankáře hokejové 
Komety Brno Marka Čiliaka a útočníka 
Vítkovic Jiřího Burgra. Za peníze z této 
aukce byl Kubíčkovi zakoupen vitamínový 
doplněk Protandim, který Kubíček v boji se 
svalovou dystrofi í užívá.  O půlnoci byla 
losována bohatá tombola, za kterou bychom 
chtěli poděkovat všem sponzorům, kteří se 
rozhodli tento ples podpořit. Celý výtěžek 
charitativní akce putuje na konto Kubíčka 
a bude použit na další boj s Duchennovou 
svalovou dystrofi í.
Ještě jednou všem moc děkujeme a těšíme 
se na již 8. ples, který se uskuteční 22. led-
na 2016. Pavel Bačkovský ml.

Charitativní ples pro Jakuba se vydařil

NÁZORY OBČANŮ
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Ceník inzerce
Cena

tovních akcí v rozsahu: název akce, termín, 

místo, čas, pořadatel, kontakt na pořadatele

(nevztahuje se na akce konané v rámci před-

volebních kampaní)

Zdarma

Inzerce – reklamní plocha:

řádková inzerce

1/4 strany A4

1/2 strany A4

celá strana A4

zdarma

500,- Kč

  1 000,- Kč

2 000,- Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Ak řád é b l řád é
Městem Budišov nad Budišovkou
či Střediskem volného času

jsou od této platby osvobozeny

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

5

 Dne 27. 2. 2015 oslavili Jan 
a Marie Schulmeisterovi  pa-
desát let manželského soužití, 
svou zlatou svatbu. Do dalších 
společných let přejeme hodně 
zdraví, spokojenosti a rodinné 
pohody. Dcery Jana a Petra

s rodinami
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Slávek Janoušek a Luboš NovotnýSlávek Janoušek a Luboš Novotný

Pardubické divadloPardubické divadlo Slávek JanoušekSlávek Janoušek

Šatla...Šatla

...maškarádamaškarádaVašek KoubekVašek Koubek
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